
Norges største studentavis | årgang 67, utgave 32 | www.universitas.no | onsdag 13. november 2013

Regjeringen vurderer skolepenger:

  � Chateau Neuf ligger an til et underskudd 
på 800 000 kroner, og har bedt SiO om 
økonomisk krisehjelp.

Går på en
stjernesmell

DET NORSKE STUDENTERSAMFUND I JUBILEUMSÅRET:

Anmeldelser side 22

Nyhet side 6 Nyhet side 8 og 9

  � – Studenthuset må spørre seg om de 
bør nedskalere driften, mener tidligere 
formann Karl Kristian Kirchhoff.

Leder side 2 og Kultur side 16 og 17  

Kommentar side 3Nyhet side 4 og 5

11 MÅNEDER 
STUDIESTØTTE
... men det er fortsatt håp, 
mener Frank  Aarebrot.

Julestemninga er sikret

«De blålå fortjener 
å bli utfordret på 
andre områder 
enn studie støtte»
Sverre  Trovik, journalist i Universitas

– Jeg hadde ikke reist 
til Norge hvis det kostet 

penger å studere her.

Her er de 
trangeste 
lesesalene FORSKNING 

VS. POLITIKK

Masterstudenten som 
satte Erna i skatteskvis

Masterstudent: 
Fiseha Gebru Gebremedhien

Nyhet side 10 og 11
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ØYEBLIKKET av Helle Gannestad

Nok en gang henger blodrøde tall tungt over Cha-
teau Neuf. Den nåværende pengemangelen er 
bare én av svært mange i den mildt sagt frynsete 

økonomiske historien.
I Universitas-arkivet ligger det mange nok oppslag 

om tidligere konkurs og gigantunderskudd til å fastslå 
at huset er et pengesluk. Bak det hele ligger fortellinger 
om uprofesjonell drift, sviktende besøk og dårlig salg.

Det er utvilsomt alvorlig når en bedrift som Chateau 
Neuf Servering AS, har en akutt likviditetskrise. Huset 
lever på velvilje fra kreditorene Studentsamskipnaden i 
Oslo og Akershus og Universitetet i Oslo. Og når dette 
føyer seg inn i rekken av stygge tall, svekker det også 
troverdigheten.

Forhåpentligvis tas drastiske grep. Studentene på 
BI valgte å selge unna studenthuset i 2010 til en privat 
driver. Det bør nok ikke være et alternativ for Chateau 
Neuf, som er tuftet på frivillighet og studentstyring. 
Viktigere er det å spare penger, legge om driften – og 
løse hundretusenkronersspørsmålet: Hvordan trekke 
folk?

Det er godt mulig at Chateau Neuf er det beste stedet 
å være i hele verden – for den innvidde. Det skal være 
oslostudentenes mest inkluderende studenthus, men 
for litt for mange utenforstående – som ikke er med i 
foreninger og utvalg, som ikke kjenner noen – framstår 
huset litt for mye som en lukket betongkloss.

Den store utfordringen er nå, som før, å vise at tak-
høyden er så høy som det sies, at talerstolen faktisk er 
så fri og miljøet så åpent som det tas sikte på.

Det er rett som det ofte påpekes, at Oslo som by byr 
på enorme utfordringer: Det finnes et vell av andre 
aktivitets- og kulturtilbud som også tiltrekker studen-
tene. Studentmassen er større og mer fragmentert her 
enn i mange andre byer. Men litt for ofte framstår det 
mer som en unnskyldning: «Det er så stor konkurranse 
i Oslo.» Det er en holdning som i beste fall er passiv, i 
verste fall pysete.

Studenthus i Bergen og Trondheim har færre konkur-
renter, ja vel, men de framstår også som mer inklude-
rende, mer tilgjengelige og viktigst av alt: mer relevante. 
Som dem har også Chateau Neuf store fordeler i forhold 
til andre aktører: mengder av frivillige, lave leieutgifter 
og en solid stiftelse i ryggen, som sikrer stabilitet og 
forutsigbarhet.

Derfor må også bevegelsen på Chateau Neuf ta inno-
ver seg at labre besøkstall også er et signal, et nei takk, 
fra studentene. Det er ikke et attraktivt nok sted å være 
og å oppholde seg, og for mange ligger forklaringen i 
hva huset utstråler. I en ellers tung betongkloss ligger 
også en svak eim av eksklusivitet, av lukkethet og kame-
raderi.

Og nettopp dét har lite med geografi å gjøre.
Tidligere leder i DNS, Karl Kristian Kirchhoff, har 

inntrykk av at husets innvidde i større grad vil «gjøre 
sin egen greie». En ny ledelse må framfor alt ta et opp-
gjør med det.

kommentar

Sverre Olav Trovik, journalist i 
Universitas

S tatsråd Torbjørn Røe Isaksen har kommet 
skjevt ut av startblokkene. I utgangspunk-
tet stod han sterkt blant studentene, men 
nå må han forsvare en regjering som ikke 

viderefører det rødgrønne budsjettforslaget om 
elleve måneders studiestøtte.

SV-leder Audun Lysbakken, som ser ut til å 
stortrives i sin gjenfunne rolle som opposisjons-
politiker, oppfordrer til et «godt gammeldags 
studentopprør».

Det kommer ikke til å skje.

Studentene satt relativt stille i 
båten da de rødgrønne satt med 
makten, uten å innfri løftet om 
elleve måneders studiestøtte. 
Og vi kommer til å forbli ro-
lige også nå. Taktfaste rop og 
sprittusj på plakat kler ikke 
dagens studenters sinnelag.

For de blåblå fortjener å 
bli utfordret av studentene 
på mange flere områder enn 
studiestøtten.

Ta for eksempel klima.
På Høyres landsmøte i mai definerte stats-

minister Erna Solberg selv klima som «vår tids 
største utfordring». Det bærer ikke årets reviderte 
statsbudsjett preg av.

Innenlands gjør de akkurat like lite som de rød-
grønne har gjort. Avgiftspolitikken er fremdeles 
ikke grønn, og oljenæringen står like sterkt. Uten-

lands kutter de blåblå både i satsingen på fornybar 
energi i sør, og delvis også i regnskogsatsingen.

Bevilgningene til fornybar energi i sør reduseres 
med 163 millioner kroner. Det er lite penger i den 
store sammenheng, men det er et dypt kutt i et av 
de viktigste utviklingspolitiske satsingsområdene.

Regnskogsatsingen kuttes i utgangspunktet 
med 400 millioner, fra 3 til 2,6 milliarder. Regje-
ringen presiserer likevel at det skal komme flere 
midler dersom det skulle være behov for det. De 
viser til at pengene i tidligere år er blitt stående 
ubrukt på norsk konto fordi mottakerlandene 
ikke har oppfylt sine forpliktelser.

Om dette viser seg å være et reelt kutt, er ikke lett 
å svare på i dag. Men det er 
uansett tydelig at dagens 
klimapolitikk sett under ett, 
ikke er god nok. Klimadebat-
ten er i stor grad politisert, 
og gode debatter ofte 
drukner i politisk krangel. 
Studenter bør i større grad 
enn i dag være en pådriver 
for en offensiv, seriøs og 
forskningsbasert klimapo-
litikk.

Det kan virke som om de blåblå også trenger en 
utvidet forståelse av den globale flyktningutfor-
dringen.

Konflikten i Syria er, blant mye annet, en flykt-
ningkatastrofe. Torgeir Larsen, nylig avgått statsse-
kretær i Utenriksdepartementet, kalte situasjonen 
for «en av de største flyktningkatastrofene siden 
andre verdenskrig». Hans rødgrønne regjering fore-
slo å ta imot 1000 syriske kvoteflyktninger.

De blåblå halverer antallet – de åpner grensene 

Studentene bør utfordre regjeringen på 
andre områder enn nudler

Taus om 
det tunge

«De blåblå fortjener 
å bli utfordret av 
studentene på 
mange flere områder 
enn studiestøtten»

Trøbbel i klossen
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 ɚ Hun opplevde mange aborter og 
fødte et barn i 1892, som døde 
elleve måneder senere, og etterlot 
sin mor knust av fortvilelse.

Hentet fra leserbrevet «Revolusjonær 
doktorfrue», Avisa Nordland, 11.11.13

 ɚ En mann i midten av tjueårene 
bosatt på Fosen ble tirsdag dømt 
til 18 dagers fengsel og inndragelse 
av førerkort i elleve måneder.

Hentet fra saken «Kjørte i 136 km/t for å 
rekke ferge», Fosna-Folket, 08.11.13

 ɚ For elleve måneder siden samlet 
vi spillerne på damelaget til Gneist 
før sesongen 2013. Det satt mange 
unge og meget lovende spillere i 
klubbhuset denne ettermiddagen.

Hentet fra saken «Pur ungt Gneist-lag hevdet 
seg i toppen», Fanaposten, 08.11.13

 ɚ Lille Alise på elleve måneder krabber 
usjenert bort til sin nye gjest, og 
reiser seg opp og hilser velkommen.

Hentet fra saken «TV-aktuell mamma», 
Rakkestad Avis, 08.11.13

BAKPÅ NYHETENE

for en halvtom Lampedusa-jolle. Resten lar de seile sin 
egen sjø.

Halveringen kan virke som smålig symbolpolitikk fra Frp 
– her skal folk flest merke at partiet har inntatt regjerings-
kontorene. Nå skyver vi en enda større del av ansvaret 
over på Syrias nærmeste naboland samt de europeiske 
middelhavslandene og deres mottakssystemer.

Også på dette området kan norske studenter utfordre de 
blåblå. Avgjørelsen er lite solidarisk, og det er dårlig europa-
politikk. Europas «lost generation» – en flokk unge, arbeids-
løse spanjoler, grekere og italienere – blir satt til å forvalte 
den europeiske integreringstradisjonen, hvis den finnes.

Til sammenligning slipper de norske studentene billig 
unna. Integrasjon er vanskelig og dyrt, og vi bør være med 
å ta litt av ansvaret fra skuldrene til resignerte søreuro-
peere. Både av hensyn til de syriske flyktningene og av 

hensyn til Norges forhold til omverdenen.

Alt dette tatt i betraktning, er det at det kun er vår per-
sonlige økonomi som samler studentene til en felles røst.

Studentpolitikerne har kjempet knallhardt for elleve 
måneders studiefinansiering – det skal de ha honnør for. 
Om andre temaer er studentene samlet sett tause, og of-
fentligheten lider av det.

Vi må ta ansvar for det samfunnet vi skal overta. 
Studenter er unge, kunnskapsrike og nytenkende. I dag 
trekker studentene som gruppe seg unna viktige politiske 
saker, og overlater arenaen til politiske partier og press-
grupper i de forskjellige sektorene.

Studentmassen er mangfoldig, muligens vil ikke alle dele 
målet om en mer offensiv klimapolitikk.

Med det må da være mulig å samle studentene i større 

grad enn i dag?

Norges studentorganisasjon (NSO) fungerer nå som en 
ren lobbyorganisasjon for studentlommeboka. Slik avslut-
ter NSO presentasjonen av seg selv på sine hjemmesider: 
«sammen har studentene makt til å påvirke egen studieh-
verdag.» Det er trist at vi ikke har satt oss høyere mål.

De burde skrevet: «sammen har studentene makt til å 
påvirke samfunnet vi lever i.»

Audun Lysbakken er klar til å kjempe for studentøko-
nomien. Han knytter neven, hard i blikket, glemmer de 
siste åtte år, henter fram noen gamle slagord, blåser ivrig 
støv av megafonen, og ber oss opp på opprørsdans. NSO 
svinser etter. Vi andre kan, før vi takker ja til dansen, med 
fordel løfte blikket opp fra tallerkenen med nudler.

universitas@universitas.no

TIPS OSS tips@universitas.no

OXFORD

Oxford has, for some time now, promised only 
to root out the brightest and the best, regard-
less of income, social background or ethnicity. 
It still has some way to go, to be sure, but that 
shouldn’t mean it’s efforts up to now are unsa-
tisfactory..

YALE

Regardless of your political affiliation, I think 
most of us can agree that strong political dis-
cussions at Yale are good. A university campus 
should not be an echo chamber for liberal rhe-
toric, nor should it be a presumed hotbed for 
one political party.

TRONDHEIM

NTNU har det største markedsføringsbudsjet-
tet av universitetene for å tiltrekke seg de beste 
studentene. Da burde vel karakterene også 
vært høyest?.

MENINGER Universitas gir deg meninger fra verdens studentaviser

BERGEN

Det er HiB som har ansvaret for å utdanne sy-
kepleiere som holder mål, og studentenes er-
faringer tyder på at det er mye som ikke er på 
stell. Blant annet har praksisen tilsynelatende 
store mangler..

Ønskereprise: Elleve måneder spesial

ILLUSTRASJON: ØIVIND HOVLAND
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nyhetsredaktør:  Geir Molnes 
geirmoln@universitas.no 993 35 518

NYHET

Samskipnadsdirektører 
får etterlønn
DYRT: Fire direktører i Samskipnaden i Trondheim (SiT) har sikret seg 
gullkantede pensjonsavtaler som gir dem rett til å slutte når de er 62 år – 
og motta 90 prosent lønn i fem år, melder Universitetsavisa.

Boligdirektør Terje Bostad i SiT kan heve en etterlønn på 720 000 kro-
ner i fire år fremover.

Vilde Coward, leder av Velferdstinget i Trondheim, er kritisk til avtalene.
– Vi synes ikke det er greit at en samskipnad har slike avtaler. Selve 

lønnsavtalen er grei, men det er ikke ok at man skal kunne heve lønn i 
mange år etter at man har sagt opp, sier Coward til avisa.

Mistet testikkel etter opptaksprøve
OPPTAKSRITUALER: Studenten Tyler Lawrence ved Wilmington Uni-
versity i North Carolina i USA måtte gjennom harde opptaksprøver for å 
bli en del av studentforeningen «Gamma Phi Gamma», melder tv2.no via 
den lokale amerikanske TV-kanalen Local 12.

Som en del av opptaksprøven ble studentene slått med sammenknytte 
håndklær, og Lawrence ble truffet i testiklene. Da 19-åringen klaget over 
smerter, ble han fraktet til Clinton Memorial sykehus.

Her måtte en av testiklene fjernes som følge av skadene han hadde 
pådratt seg under opptaksprøven.

UNIVERSITAS FOR 25 ÅR SIDEN

 

UNIVERSITAS FOR 50 ÅR SIDEN

 ɚ Nettopp fordi Studentersamfundet i de første tiår av sin historie 
var så aktivt med i kampen for grunnlovsdagen og det viktigste 
forum i landet for tidens kulturdebatt, ble folks øyne rettet mot 
studentene, og Studentersamfundet ble i den alminnelige bevisst-
het stående som et politisk og kulturelt forum av rang. 

Universitas nr. 9, 1963

Studiestøtte

tekst Peter Tryggestad og
 Geir Molnes 
foto Helle Gannestad 

– Det er et svik mot studentene, 
særlig når de velger å bruke enda 
mer oljepenger enn det vi brukte i 
vårt budsjett.

Det sa Trond Giske, leder 
av Kirke-, utdannings- og fors-
kningskomiteen på Stortinget, til 
Universitas på fredag – like etter 
det ble klart at elleve måneder stu-
diestøtte ble kuttet av den borger-
lige regjeringen.

Valgforsker ved Universitet i 
Oslo, Bernt Aardal, mener det blir 
spennende å se om studentenes 
krav vinner fram i konkurransen 
med andre saker.

– Det blir interessant å se om 
dette drukner i andre lovnader 
som den nye regjeringen mener 
den må gjennomføre, sier Aardal.

Forhandlingene har startet
Regjeringspartiene Høyre og Frp 
gikk mandag denne uken inn i 
tøffe forhandlinger med Venstre 
og KrF – om denne og andre saker 
– for å få flertall for sitt statsbud-
sjett som de la fram sist fredag.

Aardal er usikker på hvor vikti-
ge studentene er for partiene som 
sitter i forhandlinger.

– Studenter er ikke nødvendigvis 
en veldig sterk pressgruppe. Ung-
dom bruker stemmeretten i mindre 
grad enn eldre, sier Aardal.

Erna Solbergs forlengede arm 
i forhandlingene med de to sam-
arbeidspartiene KrF og Venstre, 
er Høyres Svein Flåtten. Han sier 
fjerningen av studiestøtten ble 
kompensert for i budsjettet:

– Vi har økt studiestøtten i 
vårt budsjett. I tillegg vil de an-
dre grepene vi gjør sørge for at vi 
fremmer veksten og at studentene 
dermed kan få seg jobb etter endte 
studier.

Har mye å vinne
Frank Aarebrot, professor i sam-
menlignende politikk ved Univer-
sitetet i Bergen, mener både KrF 
og Venstre har mye å vinne på stu-
dentsaken.

– Disse partiene, som er frykte-
lig nærme sperregrensen, vil kun-
ne vinne mange framtidige velge-
re ved å forhandle fram det de har 
lovet tidligere, sier Aarebrot.

Han er selv spent på om saken 
får gjennomslag i forhandlinge-
ne som foregår nå, og mener det 
blir viktig at KrF og Venstre står 
på for å presse den ekstra måne-
den gjennom.

– Det er utrolig om de ikke står 
beinhardt på i denne saken. Hvis 
KrF og Venstre blir for svake i 
forhandlingene, vil det prege opp-
fatningen av disse partiene fram-
over, mener Aarebrot.

Lover å kjempe
Stortingsrepresentant for Ven-
stre, Sveinung Rotevatn, er klar på 
at elleve måneder studiestøtte er 
en viktig sak i forhandlingene.

– Vi i Venstre kommer til å 
jobbe hardt for å få til dette, og 
hadde lagt det inn i vårt alternati-
ve statsbudsjett. Dette er en viktig 

sak som vi skal sørge for å få gjen-
nomslag for, sier Rotevatn.

Å bedre studentenes inntekt 
er viktig også for KrF, påpeker 
utdanningspolitisk talsmann, An-
ders Tyvand.

– Det er viktig å gi studentene 
gode rammer. Jeg har løftet dette 
fram internt i partiet, fordi jeg er 
opptatt av at studentene skal ha 
tid til å studere, sier Tyvand.

Skal holde trykket oppe
Sist søndag, dagen før forhandlin-
gene startet, samlet landets stu-
dentpolitikere seg i et hastemøte 
for å legge press på KrF og Ven-
stre, henholdsvis representert ved 
leder Knut Arild Hareide og stor-
tingsrepresentant Iselin Nybø.

– Vi diskuterte alvoret i situa-
sjonen, hvilke samfunnskonse-

Tøffe forhandlinger om studiestøtten
Valgforsker Frank 
Aarebrot mener 
KrF og Venstre 
kan vinne mye 
på å få gjennom 
elleve måneders 
studie støtte.

STATSBUDSJETTET

Uenige: Trond Giske (Ap) mener Høyre har sviktet studentene. Høyres Svein 
Flåtten (til høyre) er uenig. – Vi har økt studiestøtten i vårt budsjett, sier Flåtten.

Universitas korrigerer
I Universitas den 30. oktober kom det fram, både i oppslaget 
på førstesiden og i artikkelen, at Det medisinske fakultet etter-
forskes for dokumentforfalskning. Det er riktig som Universitas 
skriver, at saken ble anmeldt og etterforsket av politiet. Det kom 
fram av dokumenter framlagt Universitas, og ble også bekreftet 
av politiet senest 12. november. Status i etterforskningen ble 
imidlertid ikke etterprøvd før artikkelen ble publisert. At politiet 
vedtok å henlegge forholdet den 25. oktober, fem dager tidli-
gere, kom derfor ikke med i saken. Det var naturligvis en helt 
nødvendig opplysning, som ville forandret tittel og vinkling på 
saken og satt fakultetet i et annet lys. Artikkelen gikk med andre 
ord lenger enn det var dekning for. Vi beklager feilen og den 
uriktige framstillingen det gir av Det medisinske fakultet.
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Tøffe forhandlinger om studiestøtten

Studentpolitikerne tenker stadig 
utenfor boksen for å få politiker-
nes oppmerksomhet. I den pågå-
ende kampen for 
elleve måneders 
studiestøtte er 
t r a d i s j o n e l l e 
bannere og de-
monstrasjons-
tog byttet ut 
med stadig nye 
kreative kam-
panjer og over-
raskelser. Leder 
i Norsk student-
organisasjon (NSO), Ola Rydje, 
tok blant annet med seg gull-

forgylte sjokoladepenger da han 
skulle holde sin orientering for 
Finanskomiteen på Stortinget. 

Denne uken kjø-
res kampanjen 
«Studenter søker 
helter», med Sol-
berg, Grande, Ha-
reide og Jensen i 
superdrakter, for 
fullt i sosiale me-
dier.

– Målet vårt 
har vært å stille 
strenge krav 

til KrF og Venstre som lovet å 
kjempe for studiestøtten da de 

var i opposisjon, sier NSO-leder 
Ola Rydje.

Rydje tror humor er et godt 
virkemiddel for å nå ut til politi-
kerne på Stortinget.

– Gjennom kampanjen får 
politikerne muligheten til å bli 
studentenes helter. Det er en po-
sitivt ladet utfordring, sier han.

– Tror du slike kampanjer er 
effektive?

– Det gjenstår å se.
Velferdstinget i Oslo og Akers-

hus (VT) har på sin side kjørt på 
med bildekampanjen «Torbjørn 
Røe Isaksen – #Studentminis-
teren», der høyrepolitikeren er 

ulastelig antrukket med en foto-
manipulert baseballcaps.

VT-leder, Tone Vesterhus, 
tror kampanjene kan påvirke 
politikerne.

– Vi tror det kan ha en effekt 
på hvorvidt vi får gjennomslag 
for sakene våre eller ikke. Det 
handler også om å gjøre seg synlig 
for studentene. Hvis mange stu-
denter synes kampanjen er kul, 
kan det bety at studentbevegel-
sen får mer legitimitet, og det har 
da forhåpentligvis en positiv ef-
fekt på hvordan vi oppfattes hos 
politikerne også, sier Vesterhus.

universitas@universitas.no

Frir til politikerne med humor
kvenser det har og vi stilte krav til 
Venstre og KrF om at de må prio-
ritere dette høyt inn i forhandlin-
gene, sier leder i Norsk Studentor-
ganisasjon Ola Rydje.

Nå legges alt trykk på å sørge 
for at verken Frp, KrF og Venstre 
bryter sine programfestede løfter, 
forteller han.

– Det er tross alt et rørende 
flertall for elleve måneder studi-
estøtte på Stortinget, og vi skal 
heie de fram i forhandlingene. Da 
slipper de forklaringsproblemet 
med å ha forhandlet vekk noe det 
er massiv enighet om, sier Rydje.

universitas@universitas.no

SE IDÉ OG DEBATT
SIDE 15
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Skolepenger

tekst Peter Tryggestad 
foto Helle Gannestad 

– Jeg hadde nok ikke reist til Nor-
ge for å studere hvis det kostet 
penger å studere her.

Det sier etiopiske Fiseha Gebru 
Gebremedhien, masterstudent 
ved Det matematisk-naturviten-
skapelige fakultet ved Universite-
tet i Oslo.

Han tror at norske høyskoler 
og universiteter vil ha problemer 
med å tiltrekke seg utenlandske 
studenter hvis det innføres skole-
penger.

– Det er også fordi det er veldig 
dyrt å bo her, sier Gebremedhien.

– Snikinnføring av 
skolepenger
I den borgerlige regjeringens til-
leggsproposisjon til statsbudsjet-

tet foreslår de å utrede mulighe-
ten for skolepenger for studenter 
utenfor EØS.

– Dette er en snikinnføring av 
skolepenger. Det er i tillegg ude-
mokratisk at debatten ikke har 
vært oppe til diskusjon i valg-
kampen, sier Gabrielle Legrand 
Gjerdset, leder av Studentparla-
mentet ved Universitetet i Oslo 
(UiO).

Å hindre skolepenger for uten-
landske studenter er en av de 
viktigste sakene for studentbe-
vegelsen, mener Gjerdset, av tre 
grunner:

– For det første er gratis utdan-
ning vårt konkurransefortrinn 
internasjonalt. I tillegg har vi et 
samfunnsansvar for andre land 
der utdanning ikke er like tilgjen-
gelig. Det er også slik at skolepen-
ger for internasjonale studenter 
fjerner gratisprinsippet i høyere 

utdanning, sier Gjerdset.
Hun viser til at Sverige mistet 

90 prosent av sine ikke-europeis-
ke studenter etter at de innførte 
skolepenger i 2011 for denne grup-
pen.

Uenig i kritikken
Statssekretær i Kunnskapsdepar-
tementet, Bjørn Haugstad, er ue-
nig i at forslaget om utredning er 
udemokratisk.

– Kritikken er vanskelig å for-
stå. Vi varsler nå om hva vi for-
bereder oss på å gjøre i statsbud-
sjettet om ett år. Vi var klar over 
at dette ville skape debatt, sier 
Haugstad.

– Hvorfor ønsker dere å utrede 
muligheten for å innføre skolepenger 
for utenlandske studenter?

– Det er fordi vi er usikre på om 
ordningen vi har i dag er den beste 
måten å bidra til internasjonalise-
ring av høyere utdanning. Ordnin-
gen vi har i dag er lite treffsikker, 
og den koster penger. Vi vet ver-
ken om vi får de beste studentene, 
eller konsekvensene av ordningen 
som eksisterer, sier Haugstad.

Haugstad påpeker også at gra-

tisprinsippet for norske studenter 
står fast.

Bistand bedre middel
Mats A. Kirkebirkeland, politisk 
leder i Den konservative student-
forening (DKSF), er positiv til at 
regjeringen vil utrede innføring av 
skolepenger. Han mener at kon-
kurransen om studentene ikke 
nødvendigvis blir vanskeligere 
hvis skolepenger blir vedtatt.

– BI har skolepenger, og mange 
gode studenter fra land utenfor 
EØS. Jeg tror også at det å oppret-
te stipendordninger for de beste 
utenlandske studentene er lurt, 
sier Kirkebirkeland.

– Har vi en moralsk forpliktelse 
overfor fattige land, der studenter 
ikke har råd til utdannelse?

– Det kan man si. Men det er 
gjennom bistand vi hjelper andre 
land. Der går jo mye til utdannelse 
allerede, sier Kirkebirkeland.

universitas@universitas.no

Drastisk færre ikke-europeiske studenter vil 
komme til Norge dersom skolepenger innføres, 
advarer studentpolitiker.

Raser over 
skolepengeforslag

STATSBUDSJETTET

SE IDÉ OG DEBATT
SIDE 15

Tror på nedgang: Fiseha Gebru Gebremedhien fra Etiopia er 
masterstudent ved Universitetet i Oslo. Han tror færre utenlandske 
studenter vil søke seg til Norge hvis skolepenger blir innført.

«Vi har et 
samfunns ansvar 
for andre land der 
utdanning ikke er 
like tilgjengelig»

Gabrielle Legrand Gjerdset, leder av 
Studentparlamentet ved UiO
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Tekna er foreningen for deg som har eller planlegger en mastergrad innen teknisk-naturvitenskapelige fag

ET MASTERSTUDIUM KREVER AT DU TAR ET HELHETLIG ANSVAR FOR UTDANNINGEN DIN. SKAFF DEG INNSIKT 

I BRANSJER SOM ER AKTUELLE FOR DEG ALLEREDE NÅ. FÅ ET SOLID FAGLIG NETTVERK UNDER STUDIENE. LÆR DEG 

Å SETTE OPP EN GOD CV. SKRIV JOBBSØKNADER SOM VEKKER INTERESSE. BENYTT DEG AV VIRKELIG GODE 

MEDLEMSFORDELER, SLIK SOM GRATIS FORSIKRING I GJENSIDIGE. SOM MEDLEM I TEKNA FÅR DU ALT 

DETTE OG MER, SLIK AT DU I VIDESTE FORSTAND BLIR MASTER OF THE FUTURE.

MELD DEG 
INN PÅ 

TEKNA.NO/FUTURE

MELD DEG 
INN I TEKNA  
OG BLI



8 onsdag 13. november 2013| NYHET |

Lesesaler

tekst Martine Engebretsen Li og
 Christoffer Gundersen

På Høgskolen i Oslo og Akershus 
(HiOA) pågår det hver dag en 
hard kamp om lesesalplassene. 
Om lag 16 500 studenter må dele 
på 900 plasser, ifølge tall Univer-

sitas får oppgitt. Det tilsvarer 18 
studenter på hver plass.

Det er likevel en markant be-
dring fra 2010, da hele 46 stu-
denter måtte kjempe om hver 
plass på Høgskolen i Oslo (HiO). 
I dag er problemet like mye at 
mange plasser står ubrukt.

Leder Eline Stølan ved Stu-
dentparlamentet på HiOA, me-

ner at studentene ikke informe-
res godt nok om hvor på campus 
det finnes ledige leseplasser.

– Det finnes flere ubenyttede 
leseplasser på HiOA. Vi jobber 
derfor med å få laget en cam-
pusguide som skal informere 
studentene om hvor det finnes 
leseplass er.

Rømmer til universitetet
Stølan hevder at bråk preger 
lese plassene på HiOA, og at de 
er langt fra så gode som plassene 
på Universitetet i Oslo (UiO).

– HiOA-studentene drar til 
UiO for å lese. Der er det rolig og 
lyst – leseplassene der er helt ny-
delige, sier Stølan.

Marianne Brattland, studie-
direktør ved HiOA, bekrefter 
at det jobbes med å utvikle en 
campus guide, men kan ikke si 
noe om når den vil være ferdig. 
Hun kjenner heller ikke til at 
studenter ved HiOA rømmer til 
UiO for å lese.

– Hvis det er tilfellet er det 
uheldig for oss. Vi har mange 
nye og fine bygg på HiOA, mener 
Brattland.

Misfornøyde humanister
På UiO er det fortsatt Det huma-
nistiske fakultet (HF) som har fær-
rest lesesalsplasser per student. 
Der må 6154 studenter dele 495 
leseplasser. Det betyr at 12 studen-
ter må kjempe om hver plass. Også 
her er det en bedring fra 2010, da 
det samme tallet var 18,7.

Camilla Holm, læringsmiljø-
ansvarlig i studentutvalget ved 
HF (HFSU), mener det viktigste 

Fra Nydalen til Karl Johan intensiveres kampen om 
lesesalplassene i eksamenstiden. Høgskolestudenter 
rømmer til Blindern for å lese.

18 studenter - én lesesalplass

Grafen viser antall studenter per leseplass

Det m
edisinske fakultet  3,1

Det sam
funnsvitenskapelige fakultet  5,4

Det hum
anistiske fakultet 12,4

Høgskolen i Oslo og Akershus 18,4

Det juridiske fakultet  2,8
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er å utbedre de lesesalene som 
allerede eksisterer. I det lokale 
læringsmiljø utvalget på HF er de 
ansattes krav til lavere støynivå 
på persiennenes blendingsfunk-
sjon høyere prioritert enn bedre 
lesesaler for studentene, fortel-
ler Holm.

– Bedre inneklima for 
student ene på HF-lesesalen, 
som også kunne ført til lengre 
åpningstider, har middels priori-
tering, sier Holm.

– Krav på en god 
arbeidsplass
Ifølge Holm har mange studenter 
klaget på det dårlige inneklimaet 
og påpekt at flere blir syke av å 
sitte for lenge på lesesalen. Like-
vel er det de ansattes krav som 
prioriteres framfor studentenes.

Leder i Studentparlamentet 
ved Universitetet i Oslo, Gabri-
elle Legrand Gjerdset, mener det 
er uheldig.

– Fakultetet forventer at stu-
dentene skal bruke mange timer 
på flere ulike fag i uken. Da må 
studentene kunne stille krav til 

en god arbeidsplass. Studenter 
skal ikke bli tvunget til å forla-
te lese salen som følge av dårlig 
inneklima, sier hun.

Plassmangel på juss
Med 1500 leseplasser fordelt på 
4200 studenter har studentene 
ved Det juridiske fakultet langt 
flere lesesalplasser å boltre seg 
på enn studentene ved HF.

Men heller ikke jusstudentene 
er fornøyde med dagens tilbud.

– Situasjonen rundt ledige 
lesesalsplasser har ikke bedret 
seg. Det er synd at etterspørsel-
en overgår tilbudet, sier Troels 
Bjerre Leming, leder i Juridisk 
studentutvalg (JSU).

JSU har gjennom fakultetet 
prøvd å påvirke åpningstidene 
på tilbudet, og det jobbes med 
å utvide åpningstidene i Domus 
Bibliotheca.

– En av årsakene til få lese-
salplasser ved Det juridiske fa-
kultet er innføringen av digital 
eksamen, sier Leming.

JSU er positive til innførin-
gen av digital eksamen, men 
mener det har bidratt til å gjøre 
plassmangelen større.

– I eksamenstiden er det hard 
kamp om plassene, og vi må 
møte opp grytidlig om morge-
nen for å sikre en plass. En del 
jusstudenter flykter til Blindern, 
sier han.

Trangt også på BI
Hege Janson Skogen, infor-
masjonsansvarlig for Student-
foreningen ved Handelshøysko-

len BI (SBIO), forteller at det i 
høst er kommet flere leseplasser 
i en tidligere ubrukt del av BI-
bygget.

I eksamensperioden har de 
også åpnet for at noen av audito-
riene og klasserommene kan bru-
kes til lesing. Likevel er det fort-
satt kamp for å sikre seg plasser, 
noe som delvis skyldes studenter 
som ikke studerer ved BI.

– Studenter fra andre institu-
sjoner, som ikke har lov til å sitte 
her, kommer til BI for å lese, sier 
Skogen.

Det har blitt gjort forsøk på 
å kontrollere dette, men mange 
slipper likevel unna.

– Det gjennomføres kontroll 
av studentkort en sjelden gang 
på biblioteket, men på resten av 
bygg et går det ubemerket hen. 
Dette er selvfølgelig veldig synd 
når det allerede er trangt om 
plassene, sier Skogen.

Det har ikke lykkes Universitas å 
komme i kontakt med ledelsen ved 
Det humanistiske fakultet ved UiO.

universitas@universitas.no

18 studenter - én lesesalplass
Fire på lesesalen

1. Opplever du at det er kamp om lesesalplass ved ditt fakultet?

2. Benytter du deg av lesesalplasser ved andre fakulteter på UiO eller andre utdanningssteder?

3. Hva tenker du om at det er altfor få lesesalplasser per student?

1. I eksamensperioden er det vanskelig å 
få plass, da må man være her i åttetiden på 
morgenen.

2. Det hender jeg sitter på UB, eller at jeg drar 
ned på Nasjonalbiblioteket.

3. Når det blir mye folk og trangt på lese-
salen, blir konsentrasjonen dårligere. Det 
hadde vært en fordel med flere leseplasser, 
men det burde også vært flere grupperom. 
Dem er det kamp om.

Christina Grønhaug (24)
Universitetet i Oslo, 

bachelor i samfunnsøkonomi

1. Jeg har aldri opplevd kamp på HF-lesesal-
en, men PC-plassene blir fort tatt. Det er rush 
her fra tolv til fire på dagen, og det blir fort 
fullt på UB.

2. Jeg sitter noen ganger på UB.

3. Det burde være en leseplass til alle.

Ingeborg Fossestøl (24)
Universitetet i Oslo, 

bachelor i tyrkisk språk

1. Ja, fra klokken ti og utover er det vanskelig 
å få plass.

2. Jeg sitter på UB noen ganger, eller på 
Deichmanske bibliotek.

3. Det er ikke en gunstig situasjon. Enten må 
det bli flere leseplasser, eller så kan det ikke 
bli tatt opp så mange studenter.

Jens Petter Nordang (22)
Universitetet i Oslo, 

enkeltemnestudent i økonomi

1. Det er mer kamp i eksamensperioden, da 
bør man være her i åtte-ni-tiden. Innen klokk-
en tolv er det helt fullt.

2. Jeg leser kun her på MatNat.

3. Jeg har ikke tenkt så mye på det, men det 
burde kanskje vært flere grupperom.

Vegar Klem Hafnor (24)
Universitetet i Oslo, 

lektorprogrammet i realfag

 

 Lenge siden siste 
tannsjekk? 

Moderne klinikk i Oslo 
sentrum. 

Nye studentpasienter 
får en startpakke på  
350,- kr (Prisen inkl. 

full undersøkelse med 
2 røntgenbilder, 

enkel tannrens og 
kostnadsoverslag) 

I tillegg gir vi 
20% rabatt på all 
tannbehandling. 
Vi garanterer god 

service og høy kvalitet! 
Ibsen Tannklinikk 
TLF: 22 20 06 62 

Pilestredet 17, Oslo 
www.Ibsentannklinikk.no 

 

«HiOA-studen-
tene drar til UiO 
for å lese. Der er 
det rolig og lyst – 
lese plassene der er 
helt nydelige»

Eline Stølan, 
leder av Studentparlamentet på HiOA
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20. oktober 2012:
KD betaler tilskuddet for 
4.kvartal etter å ha holdt 

det tilbake i frykt for at 
midlene skulle gå tapt i 

eventuell konkurs.

29. april 2013:
Styret trekker seg fordi de 
mener rektor Friis Larsens 
posisjon er for domine-
rende. Blant annet er han 
eneste person i valgkomi-
teen. Øystein Herskedal 
blir ny styreleder.

5. september 2013:
Tilsynsrapporten fra KD 
blir lagt frem. Den refser 
tidligere rektor og styret for 
dårlig økonomistyring.

23. januar 2012:
70 studenter anklager 
ledelsen på Oslo Inter-
national Bible College for 
trusler og trakassering. 
Studentene skal blant 
annet ha blitt beskyldt for 
hekseri.

3. juli 2012:
Kunnskapsdepartemen-
tet (KD) åpner tilsynssak 

mot bibelskolen etter 
et anonymt tips om for-

retningsmessig rot.

8. februar 2013:
OIBCs eier, Regnbuen 

kristne fellesskap (RKF) der 
Finn Henrik Friis Larsen er 
daglig leder og styreleder, 

blir slått konkurs.

12. august 2013:
Friis Larsen går av som 

rektor. Sønnen Simon Friis 
Larsen overtar.

NOKUT starter en revisjon 
av ulike forhold knyttet til 
OIBC på grunn av medi-

eoppslag og bekymrings-
meldinger. Konklusjonen 

legges fram i februar 2014.

7. November 2013:
Regjeringen kutter stats-
støtten til OIBC i sitt forslag 
til statsbudsjett.

Bibelskole

tekst Kristin Antonsen Brenna

Oslo International Bible College 
(OIBC) har vært under tilsyn av 
Kunnskapsdepartementet (KD) 
i over et år, og støtten til skolen 
kuttes nå i statsbudsjettet.

Rektor og daglig leder ved sko-
len, Simon Friis Larsen, er ikke 
overrasket.

– Vi har hele tiden vært klar 
over at statsstøtte ikke er noe 
man kan ta for gitt, og vi var kjent 
med at tilsynet kunne føre til det-
te, sier Larsen til Universitas.

Ifølge rektoren skyldes kuttet 
at skolen ikke har innfridd KDs 
krav. Manglende ro og stabilitet 
i styrearbeidet, høyt frafall blant 
studentene og manglende økono-
mistyring utpekes som årsaker til 
at bibelskolen ikke fikk tilskudd.

– Vi hadde bygget opp et un-
derskudd gjennom mange år. Et-
ter at vi valgte nytt styre i april 
har vi fått ordnet opp i økono-
mistyringen, og i september lå vi 
faktisk an til et lite overskudd, sier 
Larsen.

Samarbeidsproblemer
Rektoren mener hovedproblemet 
er at styrearbeidet har vært preget 
av uro og samarbeidsproblemer. 
Skolen granskes for tiden av Na-
sjonalt organ for kvalitet i utdan-
ningen (NOKUT).

Ifølge styreleder Øyvind Her-
skedal har styrets ansattrepresen-
tant nektet å ta del i skolens ar-
beid med NOKUT-granskningen.

– Det hadde vært full krig i sty-
ret siden 10. oktober. Jeg skulle 
møte NOKUT, og måtte få orden 
på det. Ansattrepresentanten ville 
ikke ta del i saksbehandlingen og 
dro hjem. Rektor innkalte så de 
ansatte, og jeg informerte om at 
jeg ville trekke meg dersom de 
ansatte ikke vedtok mistillit til sin 
styrerepresentant, sier Herskedal 
til Universitas.

De ansatte vedtok mistillitsfor-
slaget og valgte en ny represen-
tant.

Men etter dette bestemte fle-
re, deriblant rektors egen bror, 
Richard Larsen, seg for å stevne 
Herskedal for retten. Målet med 
stevningen var å reversere mistil-
litsforslaget.

Maktkamp
Rektor Larsen og styreleder Her-
skedal gir begge uttrykk for at det 
saken egentlig dreier seg om, er 
en maktkamp der tidligere rektor 
Finn Henrik Friis Larsen – far til 
nåværende rektor – ønsker seg 

mer innflytelse over bibelskolen.
De mener det er Finn Henrik 

Friis Larssen som i realiteten står 
bak stevningen av Herskedal.

Denne pågående maktkampen 
har ført til at skolen ikke har fått 
tilskudd, oppsummerer Simon 
Friis Larsen.

BOLD– De som skaper støy 
ødelegger prosessen fram mot å 
få tilskudd. Motparten har tatt 
statstilskuddet for gitt og ment 
at Gud tar seg av Kunnskapsde-
partementet, men det ser vi nå 
at ikke er tilfelle, sier rektoren.
BOLDSLUTT

Avgjør skolens fremtid
Rektoren mener det vil kunne 
være mulig å fortsette driften 
uten tilskudd over statsbudsjet-
tet.

– Det er mulig å fortsette vi-
dere drift med finansiering av 
skolepenger, men da som en mye 
mindre skole, sier han.

Han vil jobbe videre med å re-
videre NOKUT-akkrediteringen, 
for om mulig å søke statstilskudd i 
2015. Rettens avgjørelse i stevnin-
gen vil få konsekvenser for sko-
lens ledelse. Dersom motparten 
får medhold, vil både styreleder og 
rektor fratre sine stillinger.

– Jeg er avhengig av å ha et sta-
bilt styre for å fortsette mitt ar-
beid som rektor. Dersom vi taper 
denne saken i retten står skolen 
uten rektor, daglig leder og styre-
leder. Da kan jeg ikke se at skolen 
kan fortsette videre drift, sier Lar-
sen.

Åndelig perspektiv
– Hva er det underliggende proble-
met her, som ligger bak stevning og 
mistillit?

– I kristne miljøer er man opp-
tatt av et åndelig perspektiv, og 
grunnlegger Finn Henrik Friis 
Larsen har blitt sett på som et ån-
delig overhode. For mange kom-
mer derfor Herskedal inn som en 
slags djevel, hvor han vil endre 
på det som har vært. Han er ikke 
kristen og så videre, sier Larsen.

– Hva tenker du om det?
– Motparten ser det slik at sko-

len ikke har Guds velsignelse len-
ger. Til det vil jeg si at da jeg den 
12. august ble satt inn som rektor, 
ble det gjort ved håndspåleggelse 
og bønn. Så slik jeg ser det, har jeg 
fått både formelt og åndelig leder-
skap.

OIBCs ansattrepresentant øn-
sker ikke å kommentere saken. Uni-
versitas har ikke lyktes å få kontakt 
med Richard eller Finn Henrik Friis 
Larsen.

universitas@universitas.no

– Full krig i styret
Statsstøtten til Oslo International Bible College ble kuttet i statsbud-
sjettet. Det kan få drastiske konsekvenser for videre drift.

  � Styreleder stevnet for retten

  � Full splittelse i rektorfamilien

  � Krangler om Guds velsignelse

Forskning

tekst Vilde Sagstad Imeland 
foto Helle Gannestad 

– Vi skrev jo en oppgave som 
i utgangspunktet skulle leses av 
sensor og veiledere. Plutselig ble 
den lest og sensurert av hele den 
norske offentligheten, sier Kris-
tina Kjetland Skarsgaard.

Hun fikk mye oppmerksom-
het rundt masteroppgaven hun 
leverte sammen med Mari Sak-
kestad på Norges handelshøy-
skole (NHH) i vår.

– Vi undersøkte tradisjonelle 
Høyre-påstander om at formu-
esskatten hindrer verdiskaping 
og truer arbeidsplasser. Kort 
oppsummert finner oppgaven 
ikke støtte for slike påstander, 
sier Skarsgaard, som tok for 
seg over 70 000 norske bedrifter i 
undersøkelsen.

Erna kritiserte «studentrap-
port»

Da Erna Solberg, som på den 
tiden var midt i valgkampen, ble 
konfrontert med innholdet i mas-
teroppgaven kalte hun den for en 
«studentrapport», og mente opp-
gaven ikke var representativ for 
norske bedrifter.

– Det var rart å skulle bli vur-
dert på den måten, selv om vi vis-
ste at veilederne allerede hadde 
gått god for innholdet, sier Skars-
gaard.

Hun opplevde at Høyres ledelse 
forsøkte å flytte fokus bort fra det 
hun og Sakkestad prøvde å for-
midle.

– At noe er en «studentrap-
port» er ikke noe argument i seg 
selv, sier hun.

Hersketeknikker
– For Erna satt det nok langt 

inne å innrøm-
me at formues-
skatten var mer 
treffsikker enn 
hva de hadde 
antatt, sier pro-
fessor Guttorm 
S c h j e l d e r u p 
ved NHH til 
Universitas.

Han mener 
Høyres proble-
mer med mas-
te ro p p g av e n 
skyldtes at de 
allerede hadde 
en fastsatt po-
litisk agenda.

– Politikere er generelt opptatt 
av å selge en sak, og når de har 
valgt et standpunkt er min erfa-
ring at de er lite mottakelige for 
fakta, sier Schjelderup.

Han mener problemet ikke 

bare gjelder i skattepolitikken, 
men generelt.

– Mangelen på vilje til å ta inn-
over seg kunnskap gjør det lettere 
for lobbyinteresser å få gjennom-
slag for sine saker. Det kan for 
eksempel undergrave skattesyste-
met, sier han.

«Skrivebordsteoretikere»
Schjelderup utpeker master-

oppgaven til Skarsgaard og Sak-
kestad til det hittil beste beviset i 
norsk sammenheng på hvor treff-
sikker formuesskatten er. Han un-
derstreker at vi trenger å vite mer 
om formuesskatten ettersom en-
keltobservasjoner ikke gir grunn-
lag for sterke konklusjoner.

– Et typisk motargument når 
det gjelder forskning er at man 
ikke skal lytte for mye til skrive-
bordsteorietikere. Implisitt sier 
man at forskerne er virkelighets-
fjerne. Dette er en typisk herske-
teknikk fra dem som ønsker å 

svekke fors-
k n i n g e n , 
sier Schjel-
derup.

Latterlig-
gjøring

– Poli-
tikere bør 
være mer 
ærlige og 
åpne om 
hvordan de 
f o r h o l d e r 
seg til fors-
kning som 
går imot de-
res syn, hel-

ler enn bare å late som den ikke 
finnes, eller latterliggjøre og mis-
tenkeliggjøre forskeren.

Det sier Cathrine Holst, seni-
orforsker ved Universitetet i Oslo 
(UiO), og leder av et prosjekt som 
forsker på EU-kommisjonens 

– Forskere blir latterliggjort

«Politikere burde 
vært mer ærlige og 
åpne om hvordan 
de forholder seg til 
forskning som går 
imot deres syn»
Cathrine Holst, seniorforsker ved Universitetet 

i Oslo

Solberg-regjeringen reduserer for-
muesskatten, selv om forskning 
viser at skatten treffer slik den skal.

UNIVERSITAS 6. NOVEMBER

FORSKNING VS. POLITIKK

Dette har skjedd
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– Forskere blir latterliggjort

Forskning i politikken

bruk av eksperter.
– Uenighet blant forskere gir 

politikere et stort spillerom, men 
forskning kan ikke tas til inntekt 
for hva som helst. Akkurat her 
burde politikerne gås litt grundi-
gere i sømmene, sier hun.

Holst mener også å se ten-
denser til at politikere leter etter 
studier som går deres vei, mens 
majoriteten av studier sier det 
motsatte.

Vilkårlig
– Bærer politikeres bruk av 

forskning preg av vilkårlighet?
– Ja, i hvert fall der det er åpen-

bart at forskningen brukes selek-
tivt. Politikere er flinkest til å hen-
vise til forskning når den støtter 
det de mener. Den ultimate testen 
er jo hvorvidt politikere forholder 
seg til forskning som går motsatt 

vei av det de mener.
Holst understreker samtidig at 

eksperter allerede har mye makt i 
dagens demokrati.

– Men jeg savner en større ryd-
dighet når det gjelder hva man 
bruker og hva man ikke bruker av 
forskning. Hvis man vil gjøre et 
verdivalg og derfor prioriterer an-
nerledes enn forskningen tilsier, 
bør man være ærlig om dette, i 
stedet for å benekte forskningen, 
sier hun.

Holst illustrerer poenget ved 
at man kan være politisk for el-
ler mot kontantstøtten, men ikke 
kan benekte at den fører til redu-
sert sysselsetting blant grupper av 
kvinner.

– I hvert fall ikke når forskning 
viser at så er tilfelle, sier hun.

Ønsker verdivurdering

Kristin Vinje, stortingsrepre-
sentant for Høyre og medlem av 
Kirke- utdannings- og forsknings-
komiteen, reagerte på medienes 
framstilling av masteroppgaven 
som et «forskningsbevis».

Men hun sier at hun selv er til-
henger av å bygge mest mulig på 
tilgjengelige forskningsresultater.

– Det viktigste som politiker 
er å stille kritiske spørsmål, slik 
at man kan vurdere verdien av de 
resultatene som foreligger opp 
mot det man ønsker å vite noe 
om. Alle har vel hørt uttrykket: 
«nyere forskning viser at …», så 
viser det seg etter hvert at «nyere 
forskning» faktisk viser noe helt 
annet.

vildesi@universitas.no

 � Masteroppgaven Den 
norske formuesskatten. En 
analyse av skattens virknin-
ger ble levert av Kristina 
Kjetland Skarsgaard og Mari 
Sakkestad fra NHH i 2013.

 � De fikk tak i data fra Skat-
tetetaten som viste den 
virkelige formuessituasjonen 
til de som eide aksjer. 
Menon, som hadde utført 
en første undersøkelse av 
temaet, var enige i at mas-
teroppgaven gav et riktigere 
bilde enn deres studie.

 � Solberg-regjeringen la fram 
sin politiske plattform den 

7. oktober i år. I erklæringen 
åpnes det blant annet for 
generell bevæpning av poli-
tiet, karakterer i grunnsko-
len, flere privatskoler, høyere 
fartsgrenser, redusert fedre-
kvote og reduksjon av for-
muesskatten. Alle de nevnte 
forslagene vekker debatt 
fordi de strider mot deler 
av forskningen på feltet.

 � Universitas setter i en artik-
kelserie søkelys på politiske 
forslag som går imot 
forskningen, og undersøker 
grensedragningene mellom 
politikk, forskning og verdier.

Økonomisk fokus: Kristina Kjetland Skarsgaard forteller at hun opplevde at Høyres ledelse 
forsøkte å flytte fokus bort fra det hun og Sakkestad prøvde å formidle med masteroppgaven 
om formuesskatten. --Vi har hele tiden hatt et økonomisk, ikke et politisk fokus, sier hun.
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SYRIA: Den syriske opposisjonen 
bruker pensum for å vinne den 
ideologiske kampen med regimet, 
skriver Al-Fanar Media.

– I Syria var pensumet, spesi-
elt historiepensumet, sterkt redi-
gert for å reflektere Baath-partiets 
politiske holdninger og det partiet 
ønsket å vise utad, sier Adrienne 
Fricke, menneskerettskonsulent i 
Physicians for Human Rights.

Hun mener at det derfor ikke 
er overraskende at opprettelse 

av parallelle utdanningssystemer 
var noe av det første opprørerne 
gjorde da de tok kontroll over nye 
områder.

– Alle fag relatert til regimet har 
blitt slettet fra pensum, sier Anwar 
al-Masri, en av lederne i opposisjo-
nens utdanningsavdeling.

Han trekker fram faget «Na-
sjonal utdanning», som lærer bort 
kunnskap om Baath-partiet og ara-
bisk nasjonalisme, som eksempel 
på ting som er fjernet.

STORBRITANNIA: På master-
nivå er det flere utenlandske enn 
lokale studenter ved britiske uni-
versiteter, skriver The Independent. 
En ny studie avslørte denne uka at 
britiske studenter har vært i min-
dretall de siste fem årene.

«Siden majoriteten av disse 
studentene etter hvert vil vende 
tilbake til sine hjemland med sine 
nye kunnskaper og ekspertise, vil 
denne trenden ha konsekvenser 

for Storbritannias globale konkur-
ranseevne», heter det i rapporten.

Antallet internasjonale studen-
ter i Storbritannia har økt med 90 
prosent det siste tiåret, mens an-
tallet britiske studenter har falt 
med tolv prosent de siste tre årene. 
Mange akademikere er redde for at 
dette antallet skal falle ytterligere 
etter at studieavgiften har blitt satt 
kraftig opp de siste årene.

NORD-KOREA: Et malaysisk uni-
versitet har høstet mye kritikk etter 
at de valgte å gi en æresdoktorgrad 
i økonomi til Nord-Koreas leder Kim 
Jong-Un, skriver avisa The Guar-
dian. Nord-Korea er et av verdens 
fattigste og minst utviklede land.

Det private HELP-universitetet 
beskriver overrekkelsen av doktor-
graden som en «enkel seremoni». 
Overrekkelsen fant sted tidlig i 
oktober ved den nordkoreanske 

ambassaden i Kuala Lumpur, og 
ambassadøren mottok æresbevis-
ningen på Kims vegne.

Til å begynne fikk ikke hendel-
sen stor oppmerksomhet, men et-
ter at det amerikanske magasinet 
Foreign Policy blogget om saken, 
har universitetet fått massiv kritikk. 
I en pressemelding skriver univer-
sitetets president, Paul Chan, at 
avgjørelsen handlet om å «bygge 
en bro for å nå folket».

Nigeria

tekst Benedicte Elisabeth Bjerknes

– Nigeria er det verste landet når 
det gjelder utdanning. Dere kan 
umulig forstå, fordi dere ikke opp-
lever systemet på samme måte 
som vi gjør, sier student Habeeb 
Khadeejat Sani til Universitas.

Han studerer økonomi og en-
gelsk ved Jigawa State College of 
Education og er medlem i Natio-
nal Association for Nigerian Stu-
dents (NANS).

Sani er en av mange studenter 
som direkte påvirkes av at akade-
mikerne i Academic Staff Union of 
Universities (ASUU) har streiket i 
fire måneder (se fakta).

Som følge av streiken får ikke 
nigerianske studenter gått på 
forelesning, og mange frykter at 
de ikke får tatt eksamen. Forsin-
kelser i utdanningen skaper stor 
usikkerhet og påfører studentene 
høy personlig gjeld.

Korrupt system
Sani er oppgitt over myndighete-
nes manglende satsing på univer-
sitetssektoren.

– Hvordan påvirker streiken deg?
– Jeg får kanskje ikke fullført 

utdannelsen min hvis de føderale 
myndighetene ikke samarbeider 
med ASUU.

Studenten er frustrert over 
utdanningssystemet i landet, et 
system han mener er preget av 
usikkerhet og korrupsjon. Der-
som du kjenner de rette folkene, 
er det lett for deg i Nigeria, forkla-
rer han.

– Jeg støtter ASUU i streiken 
fordi vi trenger endring i utdan-
ningssystemet. Nigeria er rikt, 
men fattig i utdanningen. Myn-
dighetene oppfyller ikke løftene 
de har gitt til ASUU. De har lovet 
å gi økt lønn til foreleserne og økt 
økonomisk støtte for å endre hele 
utdanningssystemet, sier Sani.

Tilbyr milliarder
Myndighetene har gjentatte gan-
ger forsøkt å avslutte streiken, og 
har bedt akademikerne gi seg for 
å beskytte interessene til studen-
tene. Men foreleserne fortsetter 
sin kamp for å bedre lærings- og 
forskningsmiljøet ved universite-
tene i Nigeria.

Dette er ikke første gang streik 
rammer det nigerianske utdan-
ningssystemet. Et økende antall 
streiker i Nigeria gjør at mange 
studenter blir ett eller to år forsin-
ket i utdanningen sin. Stadig flere, 

både studenter og forelesere, drar 
i stedet til utlandet.

Landets president, Goodluck 
Ebele Azikiwe Jonathan, har selv 
deltatt på møter med ASUU og har 
tilbudt 8,5 milliarder kroner årlig 
de kommende fem årene til den 
offentlige universitetssektoren.

Støttes av religiøse
Morten Bøås, Afrika-ekspert og 
forsker ved Norsk utenrikspolitisk 
institutt (NUPI), mener ASUU bør 
godta avtalen.

– Hvis ikke ASUU godtar dette 
tilbudet, som ikke er et dårlig til-
bud, kan de risikere å bli dratt inn 
i et destruktivt politisk spill om 
den kommende valgkampen. Det 
er ikke heldig, forklarer han.

ASUU har nemlig blitt beskyldt 
for å ville diskreditere sittende 
president Jonathans kampanje 

for neste valg. People’s Democratic 
Party (PDP), som Jonathan stiller 
for, har bred oppslutning, både i 
det muslimske nord og det kristne 
sør. En kandidat for PDP har der-
for meget høy sannsynlighet for å 
vinne valget, forklarer Bøås.

Sani håper og tror at han kan få 
ta sin avsluttende eksamen 18. no-
vember. Både Bøås og Sani er enige 
i at streiken har vart lenge nok.

– Fagforeningene kan streike 
så lenge de vil fordi ingen bryr 
seg. Denne streiken er ingen trus-
sel mot regimet fordi samfunns-
hjulene holdes i gang, sier Bøås.

Løfter brytes
ASUUs president, Nasir Isa Fagge, 
sier myndighetene i 2009 lovet å 
støtte den offentlige universitets-
sektoren med 2,5 milliarder ameri-
kanske dollar (15,5 milliarder norske 

Streiker på fjerde måned
Offentlige universiteter i 
Nigeria har holdt stengt 
i fire måneder fordi 
akademikerne og fore-
lesere streiker. – Jeg 
får kanskje ikke fullført 
utdannelsen min, sier 
nigeriansk student.

Kim får æresgrad

Kjemper om pensum

Minoritet i eget land

Bashar ser deg: President Bashar al-Assad henger på veggen 
ved det økonomiske fakultetet ved Universitetet i Damaskus.

Godtar ikke kravene: Nigerias 
president Goodluck Jonathan har 
kommet med et forslag til løsning, men 
godtar ikke alle kravene fra ASUU.
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kroner) over en treårs periode. Fagge 
er nå skuffet over at myndighetene 
ikke viser at de tar utfordringene i 
offentlig høyere utdanning på alvor.

– I 2009 ble vi i ASUU og hele 
landet forsikret om at myndig-
hetene endelig skulle prioritere 
universitetssektoren. Det er tyde-
lig at myndighetene aldri hadde 
tenkt å implementere avtalen fra 
2009, sier Fagge til University 
World News.

ASUU er nå i dialog med myn-
dighetene for å få en ende på strei-
ken, men slår fast at de kommer 
til å stå på kravene.

– Den virkelige intensjonen var 
å bruke penger for å styrke univer-
sitetene. Derfor må streiken fort-
sette til myndighetene gjør noe 
med disse problemstillingene, sier 
Fagge til University World News.

universitas@universitas.no

Streiker på fjerde måned

Tomme ganger: Streiken fører til at Universitetet i Ibadan holder stengt.

Holder stengt: Ahmadu Bello University i Zaria er Nigerias nest største universitet.

Dette er saken

 � ASUU begynte å streike 2. 
juli. Streiken har nå pågått 
i over fire måneder.

 � Akademikerne krever blant 
annet økt lønn og bedrede 
arbeidsvilkår, og mener 
myndighetene svikter utdan-
ningssystemet ved ikke å 
gjennomføre satsingsavtalen 
som ble bestemt i 2009.

 � ASUU krever tilsvarende 13,5 
milliarder norske kroner i 2014 
og 15,5 milliarder kroner årlig 
i de kommende fem årene.

 � Myndighetene tilbyr ASUU 
tilsvarende 8,5 milliarder 
norske kroner årlig i fem 
år, men organisasjonen 
har ikke godtatt avtalen.

 � Enhver akademisk fulltids-
ansatt ved et universitet kan 
være medlem av ASUU. Dette 
gjør den pågående streiken 
enda mer omfattende.

 � Streik er et tilbakevendende 
problem i Nigeria som gjør at 
mange studenter opparbeider 
seg stor personlig gjeld og 
forsinkes i utdanningen sin.

FOTO: MICHAEL SEAN GALLAGHER / WIKIMEDIA COMMONS

FOTO: CHIPPLA VANDU / WIKIMEDIA COMMONS
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IDÉ OG DEBATT

Analfabetstøtten

 ɚ De rødgrønne gjorde ingen 
ting for å øke studiestøtten 
til 11 måneder de 8 årene de 
satt ved makten. Forslaget 
var nok bare ment som en 
snubletråd for en ny regjering

 Akademiker

 ɚ Det er bedre historikk enn 
den forrige regjeringen, så 
man kunne jo håpe. I stedet 
ryker det til fordel for redusert 
arveavgift. Det er til å gråte av

 Tobias V. Langhoff

 ɚ Hvorfor skal studenter ha 
mye dårligere kår enn f.eks 
en tilfeldig analfabet fra 
Afrika som bedriver dagene 
med å tygge khat?

 Fuck sosialklienter

 ɚ Hva med å skaffe seg en jobb 
da folkens? Klarer man ikke å 
kombinere jobb og studier er 
man mest sannsynlig en mental 
lettvekter. Kynikergutt Jr

 ɚ Kynikergutt Jr: Godt poeng. La 
oss bare la de flinkeste kunne 
ta høyere utdanning. Med 
mindre de mentale lettvekterne 
har foreldre som kan støtte 
økonomisk da, selvsagt, da 
har det ikke så mye å si. Nå 
kan de jo gi forskudd på arv til 
hjelp under studiene uten avgift 
også. Tobias V. Langhoff

 ɚ Studentene, som i utgangs-
punktet burde bli tatt langt 
mer seriøst enn vi fortjener i 
kraft av vår bakgrunn, klarer 
ikke å bli tatt seriøst nok til å 
gjennomføre noe som helst.
 Andreas Slørdahl

Hentet fra debatten til nyhetssaken « – Her 
trengs et godt, gammeldags studentopprør»

Internasjonalisering

 ɚ Skolepenger for internasjonale 
studenter er helt greit, men 
norske elever bør få utdanning 
gratis. Mer komplisert er det 
ikke. Gratisprinsippet betyr 
at norske foreldre betaler for 
sine barn via skatteseddelen.

 Akademiker

 ɚ Vi bør ønske alle velkommen, 
gi dem gratis høyere utdan-
ning, gi dem studielån til å 
leve i Norge og be dem om 
å bli og betale skatt etterpå. 
Det er en god samfunnsø-
konomisk investering!

 Daniel

 ɚ Innfører vi skolepenger for 
folk utenfor EØS vil vi knapt 
ha studenter utenfor EØS her 
til lands. Det viser all erfaring 
fra Sverige og Danmark 
hvor dette har blitt innført

 William

Hentet fra debatten til nyhetssaken 
« – Tukler med gratisprinsippet»

NETTDEBATT Si din mening på universitas.no

TWITTER studentnyheter på 140 tegn

@achalse Bruker dagen på å bestemme meg 
for hvordan jeg skal bruke skatteletten min. 
Hubba bubba eller nudler fra mr.lee?

@forsberg Slutt å si at den nye regjeringen ikke har 
miljøprofil! «Brenn skauen og salt jorda» er da en profil!

@Fotballfrue Scrabble time #good #times

09.nov #Hubb/rraforBlåblått

08.nov #GjeddaiSiv(et)

08.nov For noen går verden utenfor hus forbi

@Nordheim Spørsmålet er: fortsetter kampanjen 
#Studentministeren, eller elsket studentpoli-
tikerne @konservativ kun for pengene?

08.nov #StudentpoliPikken

@sigvei Hyggelig på #universitas-debattseminar med 
Norges desidert smarteste julebrød  
(@Geirramnefjell) og @eriktornes.

07.nov Enig!

@innobaard #Telemarkstreff og vi har besøk 
av Kunnskapsminister Rød Laksen

07.nov Blå flaks

Miljømafiaen

Mats A. Kirkebirkeland, politisk leder DKSF

Jeg fikk i forrige uke to knuste kneskåler som 
motsvar til min kritikk av miljøbevegelsen. Som 
miljømafiaer flest velger også Remøy fra Venstreal-
liansen og Engdahl fra Grønne Studenter å ty til 
skitne knep, ved å opphøye seg selv til verdens og 
samfunn ets voktere på sine høye, moralske hester. 
Men som en konservativ borger velger jeg å forsvare 
den vanlige mannen i gaten. Våpnene mine er rea-
lisme, like muligheter og sunn fornuft.

Det er ingenting i veien for å kunne utføre en 
konsekvensutredning ved LOVESE, sammenligne 
denne med forvaltningsplanen for området og 
andre utredninger og dermed ta en beslutning. Man 
må vite hvilke verdier man sier nei til. Spesielt når 
den norske velferdsstaten ifølge perspektivmel-
dingen vil gå i underskudd rundt år 2030, selv med 
petroleums inntektene. Mer fakta skader aldri, og 
en beslutning skal baseres på nettopp fakta og ikke 
føleri og symbolikk.

Miljøbevegelsen trenger virkelig flere realister 
og færre idealister. At Remøy og Engdahl velger 
å bruke sin påvirkningskapital på å få en fire-årig 
petroleums utsettelse av en liten kyststripe av land 
i Norge, fremfor for eksempel å øke et av Norges 
viktigste «redde verden»-bidrag til vern av mer 
regnskog i utlandet, hvor både klima- og miljøgevin-
stene er betydelig større, er for meg en gåte. Grønne 
studenter synes ikke det er så galt at vi skal sløse 
bort penger på ulønnsomme investeringer og heller 
bidra med lavutslippsteknologi til verden. Det er 

heldigvis bedriftene i et kapitalistisk samfunn som 
skal ta beslutninger om en investering er lønnsom 
eller ikke. Ikke politiske synsere og idealister som 
bruker andre sine penger.

Men dere svarer ikke på mitt hovedankepunkt. 
For første gang på lang tid går flyttestrømmen 
motsatt vei i mange kommuner i Finnmark, Troms 
og Nordland. Hovedgrunnen er betydelig ny petro-
leumsaktivitet, som bidrar til flere muligheter for 
dem som har eller vil ta en høyere utdannelse. Så 
hva er svaret deres til en ungdom fra LOVESE, som 
vil bruke sine evner til å ta en høyere utdannelse, 
få en godt betalt jobb og fremdeles bo der han er 
vokst opp? Må han fremdeles flytte til Stavanger, 
Hammer fest eller Oslo?

PS: Ungdommen har ikke en familie eller slekt som 
har fiskekvote, og miljøbevegelsen vil fortsatt ikke 
utvide fiskeoppdrettsindustrien.

Det medisinske fakultet

Frode Vartdal, dekan, Det medisinske fakultet

Universitas har i flere saker kommet med sterk kri-
tikk mot Det medisinske fakultet basert på utsagn 
og påstander fra studenter. Fakultetet må selvfølge-
lig tåle et kritisk blikk på sin virksomhet, og vi har 
alltid for øye å utvikle og forbedre både vårt regel-
verk og praksis. Imidlertid forventer vi at et me-
dium som Universitas viser langt større aktsomhet 
når man omtaler enkeltsaker – særlig fordi fakulte-
tet har svært begrenset mulighet til å kommentere 
slike saker. Dette er ikke uttrykk for arroganse som 
Universitas kaller det, men for at vi har en plikt til 
å håndtere fortrolige opplysninger om studenter på 
en betryggende måte – uansett hvor feilaktig en sak 
fremstilles.

I utgaven som utkom 30. oktober blir det, både på 
førstesiden og i en artikkel inne i avisen, hevdet at 
fakultetet etterforskes for dokumentfalsk. Dette 
er feil. Fakultetet ble anmeldt for dokumentfalsk. 
Fredag 25.oktober, altså fem dager før artikkelen 
stod på trykk i Universitas, fattet politiet vedtak i 
saken og konkluderte med at forholdet er henlagt 
fordi det ikke antas å være rimelig grunn til å under-
søke om det foreligger straffbart forhold. Saken ble 
med andre ord aldri etterforsket slik overskriften i 
Universitas påstår. Oppslaget i Universitas er derfor 
et klart brudd mot Vær varsom-plakatens pkt. 4.4. 
hvor det heter at: Sørg for at overskrifter, henvisnin-
ger, ingresser og inn- og utannonseringer ikke går 
lenger enn det er dekning for i stoffet.

Studentsaken som Universitas har som sitt 
hovedoppslag nå sist, har vært behandlet i flere 
runder i Den sentrale klagenemnd ved UiO (klage-
nemnda) – senest to uker før Universitas’ oppslag 
hvor klagen om formelle feil ble behandlet. En ny 
klage skal behandles på nemndas neste møte.

Fakultetet har fått medhold i alle klagene i forbin-
delse med denne saken som til nå har vært vurdert 
av klagenemnda, noe Universitas unnlater å opplyse 
om.

Oppslagene i Universitas skaper også et feilaktig 
inntrykk av at fakultetet ikke tar hensyn til forsin-
kelser ved sykdom eller foreldrepermisjon. Dette 
stemmer ikke og er noe Universitas enkelt kunne ha 
sjekket ved å lese regelverket for medisinstudiet. I 
begge sakene som er omtalt, har fakultetet strukket 
seg svært langt.

Sakene som er omtalt, er naturligvis vesentlig mer 
omfattende enn det som er fremkommet i Univer-
sitas, og inneholder forhold som vi, av hensyn til 
studentene, ikke vil kommentere. Alle sakens sider 
er imidlertid fremlagt for klagenemnda som har 
gitt fakultetet medhold. Dette burde gi Universitas 
grunn til å vurdere sin vinkling av sakene.

UNIVERSITAS 6. NOVEMBER

UNIVERSITAS 30. OKTOBER

To knuste kneskåler

Omtalen av studentsaker på 
Det medisinske fakultet
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Gratisprinsippet

Gabrielle Legrand Gjerdset, 
leder av Studentparlamentet ved 
Universitetet i Oslo

Regjeringens budsjettforslag gjør lite for å 
forbedre studentenes økonomi. Mer alvorlig er 
regjeringens angrep på gratisprinsippet.

I det norske utdanningssystemet har gratis ut
danning alltid vært bærebjelken. Gratis prinsippet 
sørger for at alle skal ha muligheten til å studere, 
uansett hvor de kommer fra eller hvem forel
drene deres er. Regjeringen foreslår å utrede, med 
sikte på å innføre, skolepenger for internasjonale 
studenter fra utenfor EØS i 2015. Dette er slutten 
på gratis utdanning i Norge.

Noe som burde alarmere norske studenter er 
eksemplene fra Europa som viser at skolepenger 
for internasjonale studenter nesten alltid er inn
gangsporten for skolepenger for alle studenter. I 
land som Østerrike, Nederland og Finland, for å 
nevne noen, har man sett denne utviklingen.

I tillegg fører en slik studentavgift til at Norge 
gjør seg uaktuell for internasjonale søkere. Gratis 
utdanning er vårt fremste konkurransefortrinn 
i kampen om de klokeste internasjonale studen
tene – studenter vi er avhengige av for å utvikle 
kunnskapssamfunnet Høyre sier de ønsker å rea
lisere. For det er ærlig talt ikke så mye annet som 
trekker studenter til kalde, dyre Norge. I Sverige 
sank søkertallet fra studenter utenfor EØS med 
90 prosent etter innføringen av skolepenger.

Forslaget er, i tillegg til å være i skarp motset
ning til drømmen om kunnskapssamfunnet, di
rekte usolidarisk. Med ressursene Norge forvalter 
har vi et ansvar for å sørge for at disse kommer 
flere til gode enn oss selv. Innføringen gjør 
utdanning til en vare som kan kjøpes og selges. 
Høyere utdanning skal komme hele samfunnet til 
gode, ikke bare de som kan betale for den.

At Høyre og FrP, etter kun to måneder rundt 
Kongens bord, går til angrep på noe så viktig 
og definerende som bærebjelken i utdannings
systemet vårt er en varsellampe vi ikke kan 
overse. Studenter må én gang for alle vise at man 
ikke kødder med gratisprinsippet.

Studiestøtte

Kaia Marie Rosseland, politikk- og 
samarbeidsansvarlig SBIO

Det reviderte statsbudsjettet er ute, og seieren 
gikk soleklart til ANSA, som får innført første
årstøtte til USAstudenter. Studentbevegelsen er 
skuffet og sinte over at elleve måneders studie
støtte ikke er prioritert. I tillegg er det lagt inn 
utredning av muligheter for innføring av skole
penger for studenter utenfor EØS området.

Den forrige regjeringen klarte ikke på åtte år å 
innføre elleve måneders studiestøtte til student
ene, og den nye regjeringen prioriterer oss heller 
ikke. Hvem vil og hva skal til?

Studentbevegelsen jublet da forslaget til stats
budsjett ble lagt frem av den avtroppende regje
ringen. Men snubletråden til Stoltenberg regje
ringen dro ikke 
elleve måneders 
studiestøtte i 
mål, og Solberg 
regjeringen blir 
beskyldt for 
kutt. Vel, det er 
ikke og kan hel
ler ikke kalles et 
kutt, ettersom 
det aldri har blitt innført. For den avtroppende 
regjering var det nok fristende å skulle gjøre seg 
populær i siste liten. Spesielt når man slipper å 
betale regningen for det. Solbergregjeringen gjør 
allikevel et hopp og øker studiestøtten. Økningen 
er den største på ti år og tilsvarer sammenlagt 
nesten en halv ekstra måned med støtte.

Jeg har lyst til å bruke de tøffeste månedene 
før semesterslutt på studier fremfor jobb. På BI 
har vi ofte eksamen langt ut i juni måned, så det 
hadde vært fint om vi og andre kunne få lov til å 
være studenter denne måneden også. Derfor er 
elleve måneders studiestøtte så viktig. Likevel ser 
vi at studentene blir nedprioritert nok en gang.

Man kan si det slik: Champagnen Stoltenberg 
ønsket å servere, kom først da festen var avslut
tet, og lokalet var stengt.

Studentøkonomi

Tone Vesterhus, leder av 
Velferdstinget i Oslo og Akershus

Regjeringens kunnskapsmantra er et vaklende 
korthus, viser revidert utgave av statsbudsjet
tet som ble lagt fram sist fredag. Byggverket 
mangler grunnmur, og Velferdstinget i Oslo og 
Akershus vil derfor invitere Høyre og FrP på 
crashkurs i husbygging.

Solbergregjeringen har vært ekstremt flinke 
til å snakke om kunnskap, ganske flinke til å 
satse på kunnskap, men har likevel glemt selve 
fundamentet og bærebjelken i god politikk for 
høyere utdanning: studentvelferden. Når studen
tene står i kassa på Rimi for å få råd til å bo og 
leve, hjelper det ikke hvor mye penger som kastes 
etter universitetene og høyskolene. Skal du bygge 
et hus, må du starte med grunnmuren, ikke taket 
og utsmykkingen i tredje etasje.

Sist fredag valgte regjeringen å ikke innføre 
elleve måneders studiestøtte, og studentenes 
boligkrav er heller ikke innfridd. Det er over
raskende at en regjering som er tydelige på at de 
legger kunnskap til grunn for en god samfunns
utvikling ikke forstår at de med dette stikker 
kjepper i egne hjul.

I dag er antallet studenter som gjennomfører 
studiene på normert tid, på 35 prosent. Mens 
boligprisene øker i rekordfart blir studentenes 
økonomiske situasjon mer og mer prekær. Flere 
studenter må jobbe mer og studere mindre. Dette 
vil neppe bidra positivt til den allerede deprime
rende gjennomføringsprosenten.

Økt studiestøtte og betydelig flere studentboli
ger er nødvendige forutsetninger for at kunn
skapssatsingen skal få avkastning. De er grunn
muren. Det hjelper ikke å pumpe penger inn i 
forskning og infrastruktur hvis studentene er 
på jobb i stedet for på forelesning. Regjeringens 
kunnskapspolitikk burde være en gjennom stødig 
studentboligblokk fra SiO. I stedet er den et 
vaklende korthus som kommer til å falle sammen 
om noen ser for hardt på det.

STATSBUDSJETTET

«For den avtroppende 
reg jering var det nok 
fristende  å skulle g jøre 
seg populær i siste liten»

FOTO: HELLE GANNESTAD

Slutten på gratis 
utdanning?

 Cava-budsjettet Vaklende korthus
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Tidligere leder i DNS, Karl Kris
tian Kirchhoff, sier det er flere fri
villige på Chateau Neuf nå enn da 
han styrte skuta. Men ifølge ham 
er det en tendens til at disse har 
lyst til å drive med sin egen greie, 
enten det er radio, teater eller de
batt, og at de er blitt mer kresne.

– Se på tilbudet til oslostuden
ten. Han er ikke pokker nødt til 
å gjøre ting selv, men ønsker å 
komme til dekka bord.

Dermed er det ikke like mange 
som har lyst til å gjøre grovarbeid
et, mener Kirchhoff.

– Fellesarrangementer, som 
de store festene, er det ikke like 
mange som har lyst å holde på 
med. Problemet er at det er dis
se festene man tjener penger på, 
sier Kirchhoff.

Han mener den beste løsnin
gen ville være å legge om koordi

neringsarbeidet og planleggingen 
og få flere proffe inn i administra
sjonen til å ta seg av det.

– Ta Røde Kors som eksem
pel. De har økt administrasjonen 
og endt opp med flere frivillige. 
Det er gjerne en frivillighet til å 
gjennomføre, men ikke å organi
sere. DNS må ta innover seg at 
sponsorinnhenting og markeds
føring regnes som pliktarbeid for 
studentene, sier han.

– Bør DNS senke sine ambisjo-
ner?

– De må spørre seg om de vil 
tilbake til den massive fest og 
konsertaktiviteten som var der 
tidligere, eller om de skal ned
skalere. Kanskje innskjæringer 
er det beste, der man aksepterer 
at den delen av driften ikke len
ger er like aktuell.

kulturredaksjonen@universitas.no

Studentkultur

tekst Christoffer Gundersen
foto Helle Gannestad

Etter nedslående besøkstall i 
første halvdel av 2013 ligger 
driftsselskapet på Chateau Neuf 
an til et underskudd på 800 000 
kroner i år. Nå ber selskapet, 
Chateau Neuf Servering AS 
(CNAS), om hjelp fra Student
samskipnaden i Oslo.

Økonomidirektør i SiO, Inger 
Hegstad Krüger, sier de vurderer 
å bistå med penger, siden CNAS 
mangler penger på bok.

– Vi er blitt gjort kjent med ut
fordringene til Chateau Neuf. Helt 
konkret har SiO blitt spurt om å 
avhjelpe en akutt likviditetskrise, 
sier hun.

For å bøte på problemene kan 
SiO sprøyte inn penger i form av 
et forskudd på en innkjøpsbonus 
for siste kvartal, penger som van
ligvis skal komme i etterkant.

Forventet mer
Selskapet er ansvarlig for nøkkel
aktiviteter på huset, som ølsalg, 

utleie og booking. Styreleder Kyr
re Alvær forklarer at de forventet 
bedre i feståret 2013.

– Jubileumsåret har ikke gitt 
oss den framgangen vi hadde 
trodd. Vi har brukt en del penger, 
men ikke fått den stabile omset
ningen vi håpet på i starten av 
året, sier han.

Dette er andre år på rad med 
underskudd for driftsselskapet, 
etter et noe mer positivt år i 2011. 
Samlet sett har tendensen vært 
negativ siden 2009, da underskud
det var rekordstort (se grafikk). 
Det året måtte selskapet gis et kri
selån i millionklassen fra SiO og 
DNS’ egen stiftelse.

Den gangen sa medeier Uni
versitetet i Oslo (UiO) nei til å 
bistå. Hvorvidt det kan bli aktu
elt i år, ønsker ikke UiOs repre
sentant i styret, Per Erik Syvert
sen, å si noe om.

– Det eneste jeg kan si, er at un
derskudd er bekymringsfullt uan
sett, sier Syvertsen.

Flere faktorer
Styreleder Alvær peker på flere år
saker til de dårlige tallene. Blant 

annet hadde Studentersamfund
et et Star Warsmaraton i mai i 
år, som det ble satset hardt på. 
Budsjettrammen var på 100 000 
kroner, men publikum uteble. 
Bare mellom 30 og 100 publikum
mere møtte opp, i en sal som tar 
1005 personer.

I tillegg skjedde det noe rart 
etter påske, ifølge Alvær:

– Da skrudde studentomset
ningen seg bare av, og kafé og 
bardriften fikk en markant ned
gang. Samtidig kom våren og som
meren med dårlig vær, slik at vi 
ikke kunne ha utearrangementer.

De dagene det var pent vær 
var Chateau Neuf gjerne stengt 
på grunn av helligdager. En laber 
vår og sommersesong ble etter
fulgt av det kostbare 200årsju
bileet for Det norske studenter
samfundet på høsten.

– Vi hadde et kickoff til ju
bileet, etterfulgt av en kon
sert med bandet Hoffmaestro, 
som hadde labert publikums
oppmøte. Men rundt jubileet 
har vi hatt masse folk, og kon
serthøsten har vært god. Det skjer 
mye bra, men vi har havnet bakpå 

med økonomien, sier Alvær.

Generell nedgang
– Vi er nødt til å spre ordet mer. 
Det er en vanskelig situasjon, 
siden konkurransen mot de an
dre kulturinstitusjonene i Oslo 
er så stor. Kampen er hard om 
de besøkende, og den generelle 
trenden er at færre benytter seg 
av tilbudene våre, sier Silje An
dersen, formann i DNS.

Andersen peker på at de har 
hatt omfattende markedsføring. 
Blant annet har de gått mer over 

til å benytte sosiale medier, som 
hun mener har hatt stor effekt. 
Men i år har de merket en ster
kere tendens til at det har blitt 
færre gamle travere på Chateau 
Neuf, særlig i ukedagene, forkla
rer Andersen.

– Studenter har kanskje ikke 
så mye tid lenger. Ikke alle ønsker 
å involvere seg SÅ mye, og da er 
det lettere å komme og gjøre en 
innsats én kveld i uka. Mange vil 
ikke ta på seg for mye ansvar.

Men verken styreleder Alvær 
eller Andersen tror det er noen 
fare for at CNAS går konkurs nå.

– Det er det ikke grunnlag 
for å si. Vi må se på hvordan vi 
skal organisere oss for å få ting 
opp og gå igjen. Men det er ikke 
snakk om redning fra konkurs.

– På grunn av tidligere års
resultater lever vi litt på kanten, 
men vi skylder ikke verden mas
se penger. Vi låner av våre eiere, 
og må derfor fokusere på å drive 
godt. Men vi har ikke mye pen
ger på bok, er Alværs analyse.

Daglig leder i CNAS, Kalle 
Fostervoll, er opptatt med for
beredelser til TVprogrammet 
The Voice, som arrangeres på 
Chateau Neuf, og var derfor ikke 
tilgjengelig for å kommentere 
saken overfor Universitas.

kulturredaksjonen@universitas.no

800.000 i budsjettsprekk
Dårlig oppmøte, få frivillige og mindre ølsalg får skylden for 
et Chateau Neuf i minus. Nå ber de om krisehjelp.

«Jubileumsåret 
har ikke gitt oss 
den framgangen vi 
hadde trodd»
Kyrre Alvær, styreleder i Chateau Neuf AS

DATASIKKERHET: Klassekamp
en skriver at SVs Audun Lysbakken 
maner til omkamp om Datalagrings
direktivet. Direktivet, som innebæ
rer at informasjon om telefon, e
post og internettbruk skal lagres i 
opptil seks måneder, ble vedtatt av 
Storting et i 2011 og skal etter planen 
innføres i 2015. Lysbakken får støtte 

av Venstres Sveinung Rotevatn:
– Stortinget har rett nok vedtatt 

direktivet, men det er betydelig mot
stand både på Stortinget og i folket, 
sier Rotevatn til Klassekampen.

Lysbakken håper også på hjelp 
fra justisminister Anders Anundsen 
og samferdselsminister Ketil Solvik
Olsen, begge fra Frp.

Omkamp om datalagring

Mer kresne frivillige

For kresne: Karl Kristian Kirchhoff, tidligere leder i Det norske studentersamfund, mener de frivillige ved DNS er for kresne.
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Står på krava: SVs Audun Lysbakken vil 
at Datalagringsdirektivet skal revurderes.

FOTO: HELLE GANNESTAD
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– Selvfølgelig vil vi jobbe med 
å få bukt med underskuddet. 
Men før vi kan si akkurat hvor-
dan, trenger vi en god analyse 
på hvor problemene ligger. Så 
skal vi legge en langsiktig, 
målrettet strategi neste vår, 
sier påtroppende formann for 
DNS, Martin Tveten.

Den nye lederen vil stille ty-
delige krav, men også gi så mye 
som mulig tilbake.

– Man skal få lov å komme 
til DNS og gjennomføre de 
prosjektene man brenner 
mest for. Gjennom dette vil 
man kunne skape en sterk 
student kultur, sier han.

Tveten utelukker ikke at 
det kan bli aktuelt å legge opp 
planleggings- og koordine-
ringsarbeidet på en helt an-
nen måte.

– Vil du nedskalere ambisjone-
ne til Chateau Neuf for å unngå 
nye underskudd?

– Det er et alternativ vi 
kommer til å se på, men det må 
undersøkes svært grundig før 
vi eventuelt går i gang med det, 
sier Tveten.

kulturredaksjonen@universitas.no

800.000 i budsjettsprekk

ARBEIDSMILJØ: Det er ikke ar-
beidsmengden som gjør folk depri-
merte, men et urettferdig arbeids-
miljø og følelsen av å bli urettferdig 
behandlet av sjefen, skriver Fors-
kning.no.

Psykolog Matias Brødsgaard 
Grynderup fra Arbejdsmedicinsk 
Klinik på Aarhus universitetssy-
kehus har deltatt i en studie der 

4500 offentlige ansatte har besvart 
spørreskjemaer. Skjemaene skulle 
gi svar på om medarbeiderne følte 
seg rettferdig behandlet av sjefen, 
om de hadde en følelse av å bli hørt 
av lederen og om alle på arbeids-
plassen ble behandlet likt. Opple-
velsen av arbeidspress ble også 
undersøkt.

Kjipe sjefer
BEDRAG: En av tidenes beste in-
ternetthistorier er trolig en spøk.

I fjor sirkulerte historien om at 
kinesiske Jian Feng saksøkte kona 
si etter å ha gitt ham en datter som 
han beskrev med ordene «forferde-
lig stygg». Da Jian anklaget kona 
for å vært utro, innrømmet hun å 
ha brukt 60 000 pund på plastisk 
kirurgi før paret ble gift. I oktober i 

fjor meldte mange internasjonale 
medier at Jian vant 75 000 pund i 
retten fordi kona hadde holdt dette 
hemmelig for ham.

Men da et bilde av familien ny-
lig begynte å sirkulere på internett, 
økte mistanken om at historien er en 
slags reklame for et taiwansk firma 
som utfører plastisk kirurgi, skriver 
Huffington Post.

Melon-nyhet

Chateau Neuf 
Servering AS

 � Serveringsvirksomheten 
ved studenthuset Chateau 
Neuf og tilrettelegger av 
studentaktiviteter på huset.

 � Sørger for at driften av barene 
skjer etter forsvarlige rammer. 
Innehar skjenkebevillingen 
for Chateau Neuf, og er laget 
for å sikre at DNS ikke går 
konkurs selv om tidene snur.

 � Serveringen på arrangementer 
skal være basert på frivillig 
arbeid. I tillegg har CNAS 
i oppgave å opparbeide 
et overskudd til bruk på 
Studentersamfundet.

 � Eiere er Universitetet i Oslo, 
Studentsamskipnaden 
i Oslo, og Det Norske 
Studentersamfund. De 
har like store eierandel.

Kilde: DNS, Viteboka.

Venter på 
analysen

Trøbbel i tårnet: Chateau Neuf Servering AS ber SiO om 
hjelp, etter å ligge an til et underskudd på 800 000 kr i år.

Plastisk kirurgi: Populær geskjeft i 
store deler av verden, deriblant Taiwan.

FOTO: HOJUSARAM / FLICKR.COM
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-1 687 000

Årsresultat for Chateau Neuf Servering AS
Beløp i kroner
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Sysselsetting

tekst Vilde Sagstad Imeland 
foto Helle Gannestad 

Humaniora-studenter er den 
gruppen med lavest sysselset-
ting tre år etter innlevert mas-
teravhandling. I tillegg er de ar-
beidsledige i en lengre periode 
enn de med andre masterut-
danninger.

Det slås fast i den ferske rap-
porten Tre år etter mastergraden 
– Arbeidsmarkedssituasjon og til-
fredshet med jobb og utdanning, 
utarbeidet av Nordisk institutt 
for studier av innovasjon, fors-
kning og utdanning (NIFU).

Rapporten viser at hele 19,7 
prosent av humanistene opp-
lever såkalt mistilpassethet i ar-
beidslivet.

For samfunnsvitere, realist-
er, jurister, psykologer og si-
vilingeniører er tallet på rundt 
fem prosent.

Innstilt på karriere
Ingrid Halland leverte sin mas-
ter i kunsthistorie ved Universi-
tetet i Oslo i 2012. I dag jobber 
hun fulltid som kunstkonsulent 
i International Corporate Art, som 
en del av det private næringsliv.

– Jeg kjøper kunst for kunder 
med deres ønsker og budsjett 
som utgangspunkt. Kundene 
våre er alt fra internasjonale 
selskaper med store budsjett til 
små kontorbygg i Oslo som kan-
skje ønsker seg to-tre malerier, 
sier hun.

Halland forteller at hun 
tidlig i studieløpet gikk 
inn for å få deltidsjobber 
og sommerjobber som 
kunne være relevant 
innen kunstfeltet.

– Jeg startet med 
å gå rundt med CV på 
utallige gallerier, uten 
å få napp, men fikk 
etter hvert jobb som 
omviser på Det konge-
lige slott og på Høstut-
stillingen.

Halland er fornøyd med 
utdanningen ved Universi-
tetet i Oslo og mener at hun i 
jobben har fått stor bruk for det 
hun lærte av selve mastergrads-
prosessen.

– Strukturen man viser når man 
har gjennomført et stort master-
prosjekt, tror jeg kan være nyt-
tig i alle jobber. Det å vite hvor 
kunstnerne plasserer seg i for-
hold til hva som er blitt gjort før 

er også nyttig å vite når jeg skal 
snakke om kunstnerne under en 
presentasjon, sier hun.

Går godt for de gode
– I dag finner vi humanister i vel-
dig mange forskjellige yrker og 
bransjer, også i privat sektor, noe 
som ikke var vanlig før, sier Gro 

Bjørnerud Mo, studiedekan ved 
Det humanistiske fakultet 

ved Universitetet i Oslo.
Hun erkjenner den 

vanskelige situasjo-
nen til humanistene, 
men mener likevel at 
studentene er omstil-
lingsvillige.

Rapporten viser 
nemlig at det er lavere 
arbeidsledighet de før-

ste tre årene etter mas-
ter blant dem som både 

er faglig orientert og har en 
karriereorientering.
De som har fått toppkarak-

teren A har lavere sannsynlig-
het for å ha vært arbeidsledige 
i treårsperioden sammenlignet 

En ny rapport 
bekrefter at ny
utdannede fra 
human istiske 
fag sliter mest i 
arbeids livet. Like
vel er de fornøyde 
med utdanningen.

Håp for humanister

Mens andre studenter spiste 
svett gulost på brødskiva, levde 
Ando Woltmann, vokalist i King 
Midas, livets glade dager i Berlin 
– på studielån. Musikeren var så 
visst ingen typisk ni til fire-stu-
dent. Da King Midas ga ut sitt 
første album i 1997, prioriterte 
litteraturvitenskapstudenten 
musikken over Jane Austen.

– Savna du Blindern da du var 
på turné i Berlin?

– Tankene var hele tiden i 
Berlin. Jeg hadde vel med noen 
bøker, men jeg tror de forble 
ganske uåpnet. Turneene var 
noe helt annet enn student-
tilværelsen på Blindern kan du 
si, humrer Woltmann.

Bandet bodde i Europas ra-
ve-hovedstad i lengre perioder 
for å jobbe med musikken og 
tok flyet hjem da det velkjente 
«skipper taket» 
stod for tur.

– Noe av det 
som var så fint 
med studietiden i 
Norge den gang, 
var at man hadde 
så mye frihet. Vi 
kunne cashe ut 
studielånet og dra rett til flyplas-
sen, sier Woltmann og smiler 
bredt.

Woltmann engasjerte seg, 
naturlig nok, ikke noe særlig i 
studentlivet, utover en alter-
nativ filmklubb godt gjemt på 
humanistisk fakultet.

– Jeg var medlem i Satan’s 
Sadist Society, en kul filmklubb 
hvor vi så film og drakk øl.

– Hva slags filmer så dere der?
– Blaxploitation-filmer fra 

70-tallet.
– Hva er det?
– Filmer med dritkule damer 

med afro... Og karer med sleng-
bukser. Detektivfilmer. Veldig 
corny, men også veldig morsomt. 
På 90-tallet var det veldig in med 
retro-greier, og vi digga det.

Studiene kom ikke like høyt 
på lista som «corny» filmer, øl og 
musikken. Woltmann beskriver 
seg selv som en rastløs student.

– Jeg var nok ikke den mest 
fokuserte eller ambisiøse stu-

dent, men jeg var til tider inter-
essert. Å begynne på litteratur-
vitenskap var en drøm, men det 
gikk fort opp for meg at det var 
tyngre enn jeg trodde.

Tungt var det også med 
damene. Man skulle tro en 
sjarmerende musiker var en real 
damemagnet i lille Norge, men 
den gang ei. Woltmann hang 
mye med det han omtaler som 
en «litt nerdete guttegruppe».

– Det var dårlig med ladies, 
men vi var en god guttegjeng 
som prøvde å holde hverandre 
i øra mens vi studerte. Alle de 
ordentlige jentene gikk på SV, 
og den steinplassen imellom var 
som en ørken. Det var helt umu-
lig å komme over fra de litt slap-
pere folka på HF.

– Var det en drøm å komme 
gjennom ørkenen 
til SV-damene?

– Ja, vi prøv-
de noen ganger. 
Det var ikke 
noen særlig 
suksess. Jen-
tene på SV var 
liksom så mye 

flinkere – mye mer alvorlige 
enn jentene på HF.

Han trekker fram en dame på 
pensum som ikke var like inter-
essant.

– Nå vil jeg ikke framstå som 
en kvinnehater eller anti-femi-
nist, for det er jeg ikke, men Jane 
Austen fiksa jeg ikke. Jeg husker 
vi leste Fornuft og følelser. Eller vi 
prøvde i hvert fall. En kompis og 
jeg hadde høytlesning og sovna 
etter ti minutter. Så leide vi fil-
men på Video Nova, men sovna 
etter ti minutter da òg. Den kom 
heldigvis ikke på eksamen.

Woltmann utelukker ikke at 
han blir å finne på Blindern i 
tiden framover.

– Jeg kunne ønske at jeg had-
de fortsatt å studere, men det ble 
så mye spilling og reising. Det er 
alltid noen sånne «oldballs», et 
par mannfolk oppi åra på Blin-
dern, er det ikke? Kanskje blir 
jeg en av dem?

benedicteb@universitas.no

 � Hvem:  Ando Woltmann

 � Studert:  Litteraturvitenskap, idéhistorie og kunsthisto
rie (grunnfag) ved Universitetet i Oslo.

 � Når:  1996 – 2001

 � Aktuell med:  Vokalist i King Midas, som slipper ny plate i 
november

Rastløs Rocker

MIN STUDIETID tekst  Benedicte Elisabeth Bjerknes
foto  Adrian Nielsen

«Vi kunne cashe ut 
studielånet og dra 
rett til flyplassen» Flytter på kunst: Ingrid Halland viser fram noen av kunstverkene 

som står lagret, vegg i vegg med kontoret hennes på Skøyen.  

Ingrid Halland: Kunstkonsulent 
i International Corporate Art
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med kandidater som oppnådde 
karakteren C eller dårligere.

Også tidligere relevant ar-
beidserfaring framstår som en 
svært viktig faktor for å unngå 
arbeidsledighet.

– Undersøkelsen viser at de 
humanistene som er veldig inn-
stilt på jobb, og som har best re-
sultater, er de samme som det går 
godt med i arbeidslivet, sier Mo.

– Kan man si at de humanistene 
som ikke får jobb burde skjerpe seg?

– Det er et godt spørsmål, 
men det blir nok litt for enkelt. 
Det er ikke grunnlag for å si det.

Fornøyde – tross alt
NIFU-rapporten viser også at 
masterstudenter generelt er 
fornøyde med utdannelsen. I 
en helhetsvurdering av utdan-
nelsen sier over åtte av ti huma-
niora-studenter seg «svært for-
nøyd» eller «litt fornøyd» med 
utdannelsen.

Det er få som uttrykker di-
rekte misnøye med utdannelsen 
– under fem prosent totalt.

Mo mener humanistene har 
en litt annen profil enn andre 
masterstudenter.

– Jeg tror de er litt mer kri-
tiske til seg selv enn andre stu-
denter, og samtidig litt mindre 
opptatt av karriere og lønn, sier 
hun og legger til:

– Et problem er at humaniora 
er så mange forskjellige ting. Jeg 
vet jo at det finnes mange typer 
ingeniører og jurister også, men 
på humanistisk fakultet har vi 
sytti forskjellige fag, og da blir det 
vanskelig å ha tiltak rettet mot 
alle disse fagene på én gang.

Ingen sikker framtid
Liv Anne Støren, en av tre for-
fattere bak NIFU-rapporten, er 
ikke overrasket over at mange 
humanister er fornøyde med ut-
danningen.

– De kan godt være fornøyde 
med det faglige innholdet i ut-
danningen selv om man ikke er 
helt fornøyd med arbeidsmar-
kedssituasjonen og hvilke mu-
ligheter som finnes til å få brukt 
sine kunnskaper i jobb, sier hun 
til Universitas.

Støren mener det er vanskelig 
å si noe om hvorvidt vi vil se en 
ytterligere nedgang i søkertal-
lene til humanistiske fag. Hun 
påpeker at humanistenes van-
skeligheter på arbeidsmarkedet 
har vært kjent en stund.

– Totalt har søknadene til de 
humanistiske fagene vært på om 
lag samme nivå de siste årene, 
mens søknadene for andre fag-
felt – som økonomi, naturviten-
skap og teknologi – har økt mye, 
sier hun.

kulturredaksjonen@universitas.no

«Jeg startet med 
å gå rundt med CV 
på utallige gallerier, 
uten å få napp»

Ingrid Halland, kunstkonsulent

Håp for humanister

Sosiale medier

tekst Anders Ballangrud 
foto Helle Gannestad 

– Jeg trengte bøker, og en norsk 
venn viste meg Finn.no. Der fant 
jeg nesten ingen.

Det sier kinesiske Guang 
Yang, masterstudent på Network 
and System Administration ved 
Institutt for informatikk (IFI).

– Jeg ville også selge bøker og 
andre ubrukelige ting jeg hadde 
liggende, men det kostet penger 
å legge ut annonser der. Hvorfor 
gidde å betale 
gebyr når man 
likevel bare skal 
selge noe billig?

Derfor har 
Guang, sammen 
med to kinesiske 
medstudenter 
på IFI, ganske 
enkelt utvi-
klet en loppe-
marked-app for 
studenter.

Loppis er en 
applikasjon der 
brukere gratis 
kan legge ut 
bruktgjenstander for salg, for 
eksempel pensumbøker.

Maks tusen kroner
Appen har de tre utviklet på hob-
bybasis. Guang mener det ikke 
fantes et godt nok tilbud for nor-
ske studenter.

– Appen er studentvennlig. 
Den har en viss prisklasse, og 
man kan ikke legge ut enkelt-
gjenstander til mer enn tusen 
kroner, sier han.

Loppis har ligget ute i snart 
én måned i App Store og har hit-
til litt over 100 brukere. Guang, 
som har mye erfaring med app-
utvikling, er fornøyd med antal-
let hittil.

– Hundre brukere er bra på 
så kort tid. En app jeg utviklet 
hjemme i Kina hadde over 100 
000 brukere. Men det er jo in-
genting der, smiler han.

Ivrigst på MatNat
Stipendiat ved Senter for entre-
prenørskap (SFE), Daniel Leun-
bach, sier at det først og fremst 
er folk på realfag som vil prøve 

å lage noe eget utover forskning 
og studier.

– Våre undersøkelser viser at 
rundt 16 prosent av forskerne 
ved MatNat (det matematisk-vi-
tenskapelige fakultet, red.anm) 
har intensjoner om å starte noe 
eget. Det ville ikke forundre meg 
om andelen er enda høyere blant 
den generelle studentmassen, 
sier Leunbach.

Han mener apper er i vinden 
nå, og ser på det som en lavter-
skel, men effektiv, måte å prøve 
å lage noe eget på.

– Det kreves litt kreativitet 
og program-
m e r i n g s fe r -
digheter, men 
ikke så mye 
kapital. Det 
er relativt få 
som lykkes i 
ordets rette 
forstand, men 
det er mye læ-
ring i å prøve 
og feile, sier 
Leunbach.

Stipendia-
ten kan for-
telle at rundt 
40 prosent av 

studentene i kurset Fra idé til 
virksomhet på SFE driver med 
app-utvikling.

– Appene er alt fra huskelis-
te basert på lokasjon til diverse 
målinger av snowboardkjøring, 
sier han.

Norsk navn
Teamet bak Loppis har planlagt å 
utvikle appen til Android-syste-
mer på sikt.

– Denne appen var tydelig-
vis noe utenlandske studenter 
trengte, og sikkert andre studen-
ter også, sier Guang, og forteller 
at appen har integrert overset-
ter, slik at også fremmedspråk-
lige studenter kan bruke den.

De tre kameratene har stått 
for all utvikling selv, men navnet 
måtte imidlertid kineserne ha 
hjelp med.

– Det var en norsk studieka-
merat som foreslo navnet «Lop-
pis». Dersom det hadde vært opp 
til oss ville vi kalt den «loppe-
marked» eller noe annet kjede-
lig, sier Guang.

anderbal@universitas.no

Lagde loppe-app

«Appen jeg ut-
viklet hjemme i 
Kina hadde over 
100 000 brukere. 
Men det er jo 
ingenting der»

Guang Yang, masterstudent ved IFI

De tre kineserne bak Loppis håper appen deres 
kan hjelpe studenter å finne billige pensumbøker.

Studenter i sikte: Guang Yang (t.h) sier at Loppis ikke skal 
konkurrere med Finn.no, men heller være mer rettet mot studenter.
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KLIMAREALISTENE
 www.klimarealistene.com

Åpent møte
Auditorium 4, Urbygningen (DA)
Universitetet i Oslo, 
Karl Johans gate.
torsdag 21. november 2013, 
kl. 19.15
Foredraget er på engelsk, norsk sammendrag 

Donna Laframboise: 

«Nesten ingenting du har hørt 
om FNs klimapanel er sant!»

Kanadisk journalist og forfatter 
av bøkene The Delinquent 

Teenager Who Was Mistaken for 
the World’s Top Climate Expert 
som er blitt oversatt til norsk 
og den nyutkomne: 

Into the Dustbin
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Nå kan enda flere reise med et hint av business 
Som student og honnørpassasjer kan du nå reise billettløst med Flytoget og fremdeles få rabatten du har krav 
på. Registrer ditt kredittkort på � ytoget.no, så kan du bare dra kortet neste gang du skal ut og reise. God tur!

Sebastian Ludvigsen/Tinagent
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anmelderredaktør: Eivind Eide Skaufjord 
eivines@universitas.no 990 45 537

ANMELDELSER

Lytt til Oslos studentradio på FM 99.3 eller radionova.no Radio Nova

 � Mandag
06.00:  Democracy Now!
07.00:  Morragym
08.00:  Frokost
10.00:  Das Kapital
10.30:  DUO
11.00:  A-lista
12.00:  Lillesalen Konsertserie 

 (til 13.00)
19.00:  Bra Trommis
20.30:  Sort Kanal
21.30:  Dub Dubhead
22.00:  Overkill
23.00:  O & Jo Show
24.00:  Fri Form Radio 

 � Tirsdag
06.00:  Democracy Now!
07.00:  Morragym
08.00:  Frokost
09.00:  Skumma Kultur
10.00:  Vitenselskapet
10.30:  Grenseløst
11.00:  Teknova
11.30:  Sirkus
12.00:  Snakker ikke norsk

 � Onsdag
06.00:  Democracy Now!
07.00:  Morragym
08.00:  Frokost
09.00:  Skumma Kultur

10.00:  Tekstbehandlings-
 programmet
11.00:  Historietimen
11.30:  Emneknaggen
12.00:  Onsdagsdebatten 

  (til 13.00)
19.00:  Kvegpels
20.30:  Country Barn
21.00:  Spillmatic
22.00:  Funkiga Timmen
23.00:  Neu
24.00:  Fri Form Radio

 � Torsdag
06.00:  Democracy Now!
07.00:  Morragym

08.00:  Frokost
09.00:  Skumma Kultur
10.00:  Nova Noir
12.00:  Det Fiktive Selskab 

 (til 13.00)

 � Fredag
06.00:  Democracy Now!
07.00:  Morragym
08.00:  Frokost
10.00:  Opplysningen 99.3
11.00:  Nyhetsfredag
12.00:  Radiotjenesten
12.30:  Skallebank 

 (til 13.00)
19.00:  Nova Nedstrippa

20.00:  Goodshit
21.00:  Nova Amor
22.00:  Nova X
23.00:  XO HIPHOP

 � Søndag
07.00:  Jazzonen
08.00:  Gorilla
09.00:  Trigger
10.00:  DOKUNOVA
10.30:  Radio Folkefest 

 (til 11.00)
14.00:  Du skulle ha vært der
15.00:  Sorgenfri
16.00:  Snakker ikke norsk

Med Vi är bäst! gjør regissøren 
av blant annet Fucking Åmål nok 
et dypdykk i et jentesinn. Bobo er 
13 år gammel og feministpønker. 
Året er 1982, og med kort pigg-
sveis og runde briller ligner hun 
en barneutgave av Bjørnstjerne 
Bjørnson. Sammen med sin 
bestevenninne Klara bestemmer 
hun seg for å starte band.

De kan ingenting om musikk, 
men de hater sport, kjønnsdis-
kriminering og urettferdighet, 
og vil gjerne fortelle det til hele 
verden. De tvinger med seg den 
kristne outsideren Hedvig fordi 
hun har peiling på klassisk gitar 
og basslinjer.

Planen er egentlig å befri 
henne fra kristendommen, men 
i stedet blir hun det beste som 
har skjedd Bobo og Klara, både 
musikalsk og moralsk. Sammen 
blir de en trio som skurrer like 
mye som de underholder, mens 
de kjemper for pønk og retten 

til å være annerledes.

Bobo og Klara har oppblåste 
ego, og framstår som sterke 
og tøffe, spesielt i møte med 
uskyldige Hedvig. Det blir fort 
tydelig at de selv har valgt å være 
outsidere fordi det er kult. De 
forakter sine klassevenninner 
med deres trange gymdrakter og 
rosa leppestift.

Likevel har Moodysson klart 
å forankre selvsikkerheten i en 
sår og vibrerende usikkerhet. Når 
jentene skal møte de jevnaldrende 
pønkguttene fra forstaden, blir 
det regnet som et svik at Klara 
har sminket seg.

Jentene mistenker også at 
pønken egentlig er død, men 
det er ingen som kan bekrefte 
dette. Da er det smart at Moo-
dysson har valgt å legge hand-
lingen til 1982, hvor det eneste 
man har er rykter og fasttelefon 
– og det ennå er lenge til inter-

nett åpner opp verden.

Der Fucking Åmål har et alvorlig 
drag over seg, er Vi är bäst bare 
søt. Den viser på en komisk 
og optimistisk måte hvordan 
konservative barn prøver å være 
radikale voksne. Bobo synes for 
eksempel julegaver er stas, men 
mener samtidig at kapitalismen 
må styrtes.

Filmen er et befriende inn-
blikk i tilværelsen til motbyde-
lige og samtidig sjarmerende 
jenter, som driter i alle haterne 
og gjør sin egen greie.

Vilde Sagstad Imeland
vildesi@universitas.no

Du skal ikke tukle for mye 
med Flåklypa-universet 
før folk flyr i flint. Derfor 

har teamet bak Jul i Flåklypa sett 
til Kjell Aukrusts gamle tegnin-
ger for inspirasjon og falt ned på 
en stop-motion dukkefilm – slik 
som originalen.

Settingen er et Flåklypa uten 
snø, og julen nærmer seg. Redak-
tør i Flåklypa Tidende – Frimand 
Pløsen – lover bedring, ved å 
melde snøfall hver eneste dag på 
forsida. Her kan vi se konturene 
av mediekritikken som Aukrust 
selv bedrev med sin tegneserie-
parodi på VG – «Våre Duster».

Heldigvis er Reodor ikke 
vond å be og går i gang med å 
bygge verdens største snømas-
kin, mens Solan og Ludvig får 
ta over julestria hjemme – med 
varierende hell.

Som i førstefilmen vil noen stjele 
Reodors oppfinnelse. Nemesisen 
er i dette tilfellet redaktør Pløsen, 
som vil begrave bygda si i snø for 
å få overskrifter til avisa. Målet 
helliger midlet når en ønsker å 

selge historien sin til nasjonal og 
internasjonal presse.

For det voksne publikum er 
kvaliteten på skurken skuffende. 
Det er lang vei fram til en Rudolf 
Blodstrupmoen eller hans kom-
panjong Mysil Bergsprekken fra 
Flåklypa Grand Prix. Dagens barn 
må tydeligvis ha det litt snillere.

De skal helst også serveres 
fort: Herligheten er ferdig etter 76 
minutter i høytempo. Du rekker 
nesten ikke rigge deg til før det 
hele er over, slik som i de fleste 
moderne barnefilmer. Heldigvis 
er filmen spekket med hedmark-
ske kommentarer, som er på 
høyde med dem i førstefilmen – 
en lattergarantist.

Filmens styrke er at vi fortsatt 
kan kjenne oss igjen i det urnor-
ske universet. Oppfinneren og en-
treprenøren Reodor. Den optimis-
tiske og eventyrlystne Solan. Den 
hjemmekjære og smått nervøse 
Ludvig. Og redaktør Pløsen som 

møtes av janteloven i bygda.
Prisen for årets hyggeligste 

film er sikret, og det samme 
er julestemninga. Settene og 
dukkene ser fantastiske ut, de 
røde trådene nøstes hele tiden 
fint opp, og historien er både 

komisk og kreativ.

Den smaker riktignok noe mil-
dere, men oppskrifta er velkjent 
og god.

Christoffer Gundersen
c.s.gundersen@universitas.no

Mildere og raskere, men fortsatt med evnen til å 
gi deg gapskratt. Den nye Flåklypa- filmen er en 
garantist for julestemning.

Revitalisert barndomsunivers

Vi är bäst!
Regi: Lukas 
Moodysson

Med: Mira Barkham-
mar, Mira Grosin, 
Liv LeMoyne

Premiere: 
15.november

Film:

Snømangel: Det blir forviklinger når Reodor Felgen finner opp en snøkanon  
for å redde jula i Flåklypa. Med god hjelp fra Solan og Ludvig.

To pønkere og en kristen mot resten av verden. 
Lukas Moodyssons nye film blir aldri mer enn søt, 
selv om barna virkelig mener alvor.

Pønker: Bobo er 13 år gammel og feminist-pønker. Hun mistenker 
at pønken er død, men finner ingen som kan bekrefte det.

Solan og 
Ludvig – Jul 
i Flåklypa
Regi: Rasmus 
A. Sivertsen

Produsent: 
Maipo Film

Stemmer: Trond 
Brænne, 

Trond Høvik, Kari-Ann Grøn-
sund, Kåre Conradi, m.fl.

Pønk og problemer
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Mye er blitt skrevet om Stein 
Torleif Bjella og hans tekstuni-
vers. Mannen fra Ål i Hallingdal 
gir stemme til de tause, misfor-
ståtte mennene i Bygde-Norge. 
Menn som er antitesen til bar-
nevogntrillende, caffé latte-
menn innenfor Ring 2.

På Heim for å døy fortsetter 
Bjella å gi innblikk i disse men-
nenes liv. Lydbildet er fortsatt 
sparsommelig, men rikere enn 
på hans to forrige plater. Bjellas 
effektive americana-viselydbil-
de får tidvis selskap av fuzzete 
elgitarer fra produsent og Dum 

Dum Boys-gitarist Kjartan 
Kristiansen og gitarist Geir 
Sundstøl. Det kler låtene.

Med seg på laget har Bjella 
også fått perkusjonist og trom-
mis Michael Blair. Blair har 
tidligere kommet med rytmis-
ke bidrag på Tom Waits- og Lou 
Reed-produksjoner. Summen 
av dette er viserock av den 
gode sorten.

Dette albumet er mørkere 
enn den forrige plata, «Vonde 
visu». Det er også mer melan-
kolsk. Men Bjellas inderlige 
tilstedeværelse fra de to første 

platene, glimrer noe med 
sitt fravær. Det skyldes 
snarere miksingen av plata 
enn Bjellas vokalpresta-
sjoner. Tekstene hadde 
kommet enda bedre til sin 
rett om Bjellas sang lå mer 
framtredende i miksen. Men el-
lers er albumet gjennomgående 
sterkt. Låtene er akkurat passe 
varierte, og historiefortellingen 
i tekstene er alene verdt flere 
gjennomlyttinger.

Bjella er som forfatteren Per 
Petterson. Folkelig og nær. 
Likt av både smaksdommerne 

og store deler av folk flest. 
Hvor lenge Bjella kan dreie sitt 
tekstunivers rundt de samme 
mannstypene, er en annen sak. 
Men foreløpig føles det ikke 
oppbrukt. Bjella er slitesterk. 
Det er denne plata også.

Hans J. Skjong
hansjskj@universitas.no

Slitesterk oppskrift
Heim for å døy
Av: Stein Torleif Bjella

Plateselskap: Oh Yeah! 
/ Sony Music

Lasse Moe, journalist i Universitas Ukas advarsel

I kantina på Frederikke står en lang kø 
med forvirrede studenter. Alle stirrer 
på de nye tavlene. De er nye, digitale 
og utrolig forvirrende.

– Noen ganger kommer det infor-
masjon som ikke handler om mat. Så 
kommer det informasjon om mat. Jeg 
tror ingen skjønner hva som skjer, for-
teller oppgitt student.

Her er det lett å bli stående som 
en forvirra sau. Kantinearbeider Lars 
Kokkulf advarer mot en situasjon ute 
av kontroll:

– Når de kommer frem vet de ikke 
engang hva vi serverer. Om du vil 
spise i dag bør du gå et annet sted.

Vi er enige i påstanden, her har 
man kasta penger ut av vinduet.

Digital-schizofren meny

Digital-
meny
Hva: Digitale 
tavler

Hvor: 
Frederikke-
kantina

Når: Hver dag

Gi oss beskjed om arrangementer på epost: 
universitas@universitas.no

torsdag 14. november

Skrivekurs: Med Jon Hustad. Vil du bli flink 
til å skrive? Formidle fagkunnskap på en enkel 
måte og tørre å si din mening? På Arguments 
årlige skrivekurs kommer de beste i bransjen 
for å gi deg skrivetips. Jon Hustad snakker 
om å skrive kronikk, Ståle Wig og Norith 
Eckbo gir kart og kompass i sjangerlandska-
pet. Tilgang er gratis, og der serveres mat. 
Påmelding på argumentnett.no/skrivekurs. 
Auditorium 2, Georg Sverdrups hus, 18.30

Klubb: I kveld er Die With Your Boots On 
tilbake for å sette fyr på Revolver på ny. De 
er fortsatt starstruck etter møtet med Kacey 
Musgraves, men har likevel klart å få ut 
fingern og booke to strålende band (osloba-
serte Högestöls som spiller countryblues og 
Ruby Red & the Moonshine Brothers som 
spiller countrypop ispedd hardingfele) som 
er «så bra at du må legges inn når kvelden 
er omme». 
Revolver, 20.00

lørdag 16. november

Ballett: Stormen var Nasjonalballettens 
varemerke gjennom hele 80-tallet, og er 
det nærmeste Norge kommer et ikonisk 
danseverk på linje med klassikere som 
Svanesjøen og Vårofferet. Nå vil en gruppe 
unge dansere og koreografer undersøke 
hvordan dette verket er manifestert i vårt 
kollektive minne. Publikum er invitert med 
på åpne prøver og ferdige forestillinger. Går 
også søndag. 
Henie-Onstad Kunstsenter, 14.00

Konsert: Dr Kay and his Interstellar 
Tone Scientists lager musikk som er på 
grensen til utenomjordisk god, ifølge ukas 
anmeldelse. Forhåpentligvis fungerer også 
tompratet i kveld. 
Café Mir, 21.00

tirsdag 19. november

Debatt: Vil grunnlovsjubileet føre til ny 
kunnskap om Christian Frederik, stattholder 
og senere norsk konge i en kort periode i 
1814? Hvilken rolle spilte denne mannen i 
kampen om Grunnloven? Forfatter Karsten 
Alnæs og historiker Bård Frydenlund er 
begge aktuelle med bøker om tiden omkring 
1814. Samtalen i sofaen styres av Eli Fure, 
leder for Arkivverkets arbeid med grunn-
lovsjubileet og kvinnen bak Twitter-profilen 
@ChrFrederik. 
Riksarkivet, 18.00

Stand up: Konseptet til Hvorfor det? er 
såre enkelt: Trond-Viggo Torgersen og 
Steinar Sagen inntar scenen, og publikum 
oppfordres til å spørre om absolutt hva som 
helst. Resultatet blir hysterisk morsomt og 
improvisert, loves det. 
Rockefeller, 20.00

Kulturkalender

Med ekstravagante kostymer 
og en messende Dr. Kay har 
det psykedeliske jazzorkeste-
ret Tone Scientists holdt flere 
konserter som ligner teateropp-
setninger, til publikums store 
glede. Derfor er det kanskje 
ikke så overraskende at deres 
første plate er blitt noe utenom 
det vanlige.

The search for true happi-
ness er et 70 minutter langt 
hørespill. Det er stort, det er 
velprodusert, og det er speisa. 
Det er bare synd at teksten 
ødelegger for en ellers strå-
lende plate.

Kay tar oss med på en reise 
inn i jazzens univers for å 

finne sann lykke. 
Det er en salig 
blanding av 
referanser og 
ironi. Dette er 
annerledes, dette 
er interessant. 
Og, viktigst av alt, musik-
ken får deg til å danse. Herlig 
perkusjon og saksofon gir deg 
lyst til å forbli i «Utiopia», for 
alltid. «Travelling through the 
Zone» tar oss tilbake til 1994. 
På med den gule dressen og 
den grønne maska og dans 
med Cameron Diaz. Dessverre 
er vi på gjennomreise. Dess-
verre må vi videre. Dessverre 
blir det kjedeligere.

Hørespillet er preget av 
intetsigende prat mellom, og 
under, låtene. Det som fun-
gerer på scenen kan raskt bli 
kjedelig på plate. I starten blir 

en bablende Kay konfrontert 
av en dørvakt: Yada yada yada, 
what do you want?

Dr Kay burde fulgt sitt eget 
råd: Silence is the key to true 
happiness. Den ironiske distan-
sen til egen tekst hjelper ikke, 
når lytteren bare vil hoppe til 
neste musikalske spor.

Heldigvis er selve musikken 
på grensen til utenomjordisk 
god. Jazzlegende – og antatt 
inspirasjonskilde – Sun Ra 
hadde tross alt en god del 
grums innimellom alt gullet, 
han også.

Jo S. Refseth
j.s.refseth@universitas.no

Dr. Kay & The search 
for true happiness
Av: Dr. Kay & His Inter-
stellar Tone Scientists

Plateselskap: Bangles & 
Brass Records

Kosmisk gullgraving

Sunniva Skjeggestad, journalist i Universitas Ukas anbefaling

Slik har du aldri sett dem. Student-
politikerne som vanligvis gjør sitt yt-
terste for å opptre som vanlige politi-
kere, skal nå drikke seg dritings på tv.

Som politikere liker de oppmerk-
somhet. Den er det ikke lett å få når 
man kun snakker om studentpolitikk 
– annet enn i Universitas da. Det er 
altså ikke rart de blir litt desperate. 

NRKs alkoholeksperiment kunne ikke 
vært en mer passende arena for en 
slik utfoldelse. I tillegg til at de får gå 
på politisk korrekt-fylla, gjør student-
politikerne oss en tjeneste – det er 
tross alt snart eksamen. Vanlige stu-
denter bør heller se på Fylla enn å 
dra på fylla.

Fylla i stedet for fylla

Fylla
Hvem: 
Student-
politikere

Hvor: NRK

Når: 20. nov 
kl. 22:20

Plater:

Med formanende låttitler som 
«Straighten Up» og «Drive Safe» 
kunne Yngve & his Boogie Legs 
lett mistenkes for å være en 
moralistisk gjeng. Fjerde spor 
heter imidlertid bare «Party», 
og da har det allerede vært klart 
en stund: Det er bluesfest, og 
alle er invitert.

Kontrabassist Yngve Jordalen 
leder et samspilt band, hvor alt 
fra orgel til trommer håndteres 
med myndighet. Et lite aber er 
engelsken det synges på. Voka-

list Brandseth er stort sett tåle-
lig overbevisende, men litt vel 
ofte glipper det og tar med seg 
Mississippi-illusjonene. Første 
halvdel av plata er relativt sterk. 
Tittelsporet «Straighten Up» 
åpner med et passe svingende 
brak, og et par låter senere får 
rockefoten kjørt seg med num-
meret «Over & Over».

På de første låtene kommer 
bandet til sin rett, og tek-
niske ferdigheter kombineres 
med spilleglede. Orgeldrevne 
«Everyo ne I Know» er sjette spor 

og kanskje platas høyde-
punkt. Etter dette mister 
låtene særpreg og glir litt 
over i hverandre. Andre 
halvdel blir kjedeligere 
enn den første og mangler 
høydepunkter. Tolv spor er 
mye, i dette tilfellet for mye.

For bluespurister er det sikkert 
masse å hente på Straighten Up. 
Men det er ikke gitt at lekfolk 
vil finne like mye. Plata leverer 
for så vidt boogie woogie for alle 
penga, men bandets entusiasme 

greier ikke helt å sprenge Notod-
dens kommunegrenser. Hvis du 
har hang mot brylkrem og ener-
gisk bluesrock kan denne plata 
være akkurat det du trenger. 
Hvis ikke, har du lov til å slippe.

Magnus Newth
anmeldelser@universitas.no

Blanda boogie
Straighten Up
Av: Yngve & his 
Boogie Legs

Plateselskap: Big 
H Records

Hvorfor det? Trond-Viggo Torgersen 
fortsetter på tirsdag konseptet sitt. Her 
fra da Kristopher Schau bidro i 2009.
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Teateroppsetning: Noe av det teatralske forsvinner på plate, skriver vår 
anmelder. Men musikken er fortsatt på grensen til utenomjordisk god.
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PANTO av Thomas Sørlie Hansen

 � Første forsøk
Ad Notam har fått tips om 
en ekstraordinær hendelse 
på Universitetet i Oslo. En 
middelaldrende universi-
tetsforeleser fikk 
til visningen av 
en Youtube-video 
på første forsøk, 
forteller sosio-
logistudent Lars 
Helge Simonsen 
til Ad Notam.

– Det ble fort 
en underlig stem-
ning i auditoriet. 
Jeg og andre så 
frem til ti minutter med Fa-
cebook og nettaviser mens 
foreleseren fomlet med ka-
blene og sa ting som «nei, 
det var visst ikke så lett dette 
her». Til slutt skulle forelese-
ren forbanne IT-avdelingen. 
Ingenting av dette skjedde, 
sier Simonsen.

Han og andre studenter 
måtte samles etter foreles-
ningen for å snakke om det 
som skjedde.

 � T-flex

Ad Notam har fått inn man-
ge gode kandidater til «Se-
mesterets lesesalsdrittsekk». 
Ad Notam ønsker 
nå å utvide kon-
kurranseporteføl-
jen. Fra neste uke 
av starter konkur-
ransen «Tyranno-
saurus Flex». Alle 
medlemmer av 
SiO-Athletica kan 
delta om å bli den 
mest uspiselige 
personen på SiOs 
treningssentre.

– Gutta bør gå 
med singleter som ikke dek-
ker brystvortene. Slenging 
av manualene i bakken etter 
et sett gir også plusspoeng. 

Ta unødvendig lange pauser 
mellom settene i benkpress. 
Vasker du konsekvent ikke 
av apparatene etter at du er 
ferdig med dem, er du sik-

ret vinnersjanser, 
sier juryleder Max 
Airon, til Ad No-
tams avdeling for 
usikre selvbilder.

– Pumpe. Spi-
se. Makse, gryn-
ter samfunnsø-
konomistudent 
Aksel Roger Her-
mansen.

 � Rød Isaksen

Universitas hadde kanskje 
avisas mest ulne intervju 
med Torbjørn Røe Isaksen 
om hans planer for norsk 
forskning. Planene lignet 
mistenkelig på Arbeiderpar-
tiets politikk.

– Torbjørn, hva er det røde 
under Høyre-logoen på arket 
med talen du holdt for Fors-
knings-Norge?

– Eh, logen til Manchester 
United! Jeg har vært United-
fan siden jeg kunne stave 
«konkurranseutsetting», sier 
Isaksen til Ad Notam.

– Det ligner litt på en rose. 
Har ikke Arbei-
derpartiet (Ap) en 
rose som logo, Tor-
bjørn?

– Eh..
– Har du lest 

opp fra Aps parti-
program og klistra 
på en Høyre-logo?

– Se! En stu-
dent med Canada 
Goose-jakke og 
Iphone 5! Hvem 
trenger 11 måne-

ders studiestøtte? hoier Røe 
Isaksen, før han setter karak-
ter på stilen til en 5. klassing.

AD NOTAM Universitas oppsummerer uka

1. Hvilken klubb ble norsk seriemester 
i herrefotball da de slo Haugesund 
sist søndag?

2. Og hva ble stillingen?

3. Under hvilket navn er han kjent, se-
riemorderen som var mistenkt for 
fem drap begått i London i 1888?

4. Hva kalles det når mennesker har 
kjærlighetsforhold til mange perso-
ner etter hverandre, men ikke mer 
enn én om gangen?

5. Hvilken matematiker har gitt navn 
til tallrekken som begynner slik: 
0,1,1,2,3,5,8,13,21...?

6. Hva heter forfatteren bak bokserien 
A Series of Unfortunate Events?

7. Fra hvilket land kommer tegneserieskaperne Peyo, Morris og 
Franquin?

8. Hva er alternativet til en seriekobling innen elektrofaget?

9. Hvilket mediehus lanserte nylig web-tv-satsingen «Serie-
skolen», der seks såkalte eksperter intervjues om tv-serier?

10. Ranger tv-seriene fra eldst til nyest etter når de hadde 
premiere: Baywatch, Knight Rider, MacGyver, Twin Peaks.

1. Strømsgodset
2. 4–0
3. Jack the Ripper
4. Seriemonogami
5. Leonardo Fibonacci (Fibonacci-rekken)
6. Lemony Snicket (pseudonym for Daniel 

Handler)
7. Belgia
8. Parallellkobling
9. Aftenposten
10. Knight Rider (1982), MacGyver (1985), 

Baywatch (1989), Twin Peaks (1990)

SERIEQUIZ av Øyvind Bosnes Engen

– Hei, snakker jeg med 
Sverre Norberg-Schulz 
Hagen?

– Ja?

– Hei, det er fra Universi-
tas her.

– Ja vel.

– Ja, du skjønner kanskje 
hvorfor jeg ringer?

– Nei?

– Det gjelder denne mote-
spalten i det nye magasi-
net deres. Vedkjenner du 
deg den?

– Ah. Ja, altså... Det er 
jeg som har brukket si-
dene, og jeg må si, det ble 
gjort like før deadli...

– Altså, her skal dere kle 
opp studenter, og foreslår 
et antrekk til over 25 000 
kroner?

– Ehm. Ja. Altså, den 
ble ikke helt som den 
skulle bli, den spalten der.

– Dere har kanskje ikke 
fått med dere at det ikke 
ble noe av elleve måne-
ders studiestøtte?

– Altså, vi fikk litt pro-
blemer med bildene, og 
måtte lage en b-løsni...

– Du, herr «Norberg-
Schulz»... Er du sikker på 
at du har funnet fram til 
riktig høyskole?

– Hva mener du?

– Altså, du har en c og en 
z samt en bindestrek i et-
ternavnet ditt.

– Jo, men så har jeg jo 
det vanvittig vanlige et-
ternavnet Hagen, også, 
da.

– Men du går vel egentlig 
på BI?

– Nei, jeg kommer fra 
landsbygda i Elverum, 
jeg, så jeg hører ikke 
hjemme i Nydal...

– Det ville forklart det 
megalomane pengefor-
bruket ditt.

–...

– «Invester i litt dyrere 
plagg for å holde var-
men», sier motestudenten 
dere har intervjuet, og 
foreslår så en skinnbukse 
til 7600 kroner.

– Ja, det var vel ikke 
helt optimal...

– Har du prøvd en skinn-
bukse noen gang, Nor-

berg-Schulz?
– Om jeg har?

– Prøvd en skinnbukse, ja. 
Det er ikke noe digg.

– Jeg har ikke prøvd 
en ekte. Bare en falsk en.

– Å? Da vet du kanskje 
at det ikke er noe varmt. 
Tvert i mot.

– Nei, det vet jeg! 
Skinnbukser er ikke laget 
for å holde varmen.

– Og så blir man skikkelig 

svett på pungen.
– Blir man? Det vet jeg 

ikke noe om. Da jeg prøv-
de rakk jeg aldri å bli svett 
på pungen.

– Du, Norberg-Schulz. Du 
har et useriøst etternavn, 
og har aldri prøvd en ekte 
skinnbukse. Vil du vur-
dere din stilling?

– Det er det mulig at 
jeg må gjøre uansett. Så 
jeg svarer ja.

baksiden@universitas.no

VI SPØR av Øyvind Gallefoss 

Den ferske redaktøren i HiOAs 
student magasin Ergo, Sverre 
Norberg-Schulz Hagen, har prøvd 
skinnbukser. Men han har aldri 
svettet på pungen.

Lekker i skinn

HINT: Skilt ved fødselen? Send svar til oyvind.gallefoss@universitas.no.

FORRIGE UKES LØSNING: «Svaret er ganske enkelt». Det visste Vilde Matzow og Heidi Tengesdal. Dessverre gikk vi akkurat tom for premier.

REBUS av Håkon Sukuvara
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Juks: Aller helst vil 
statsråd Torbjørn 
Røe Isaksen sette 
karakterer på 
professorer som har 
hatt stillingen i fem år.

Camus: 
Masterstudent 
i filosofi, Ronny 
Hansen, leser Albert 
Camus innimellom 
settene med dips. 
Hansen vil true seg 
til en seier i «T-flex».

Ronny Deila: Vant 
nylig Tippeligaen, men 
med hvilket lag?
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Moteriktig: I siste utgave av studentmagasinet Ergo 
anbefaler motespaltisten et antrekk til over 25 000 kroner. 
Vi har stilt Sverre Norberg-Schulz Hagen til veggs, og 
redaktøren innrømmer å ha prøvd skinnbukser.


	UNI11VER13111501000
	UNI11VER13111502000
	UNI11VER13111503000
	UNI11VER13111504000
	UNI11VER13111505000
	UNI11VER13111506000
	UNI11VER13111507000
	UNI11VER13111508000
	UNI11VER13111509000
	UNI11VER13111510000
	UNI11VER13111511000
	UNI11VER13111512000
	UNI11VER13111513000
	UNI11VER13111514000
	UNI11VER13111515000
	UNI11VER13111516000
	UNI11VER13111517000
	UNI11VER13111518000
	UNI11VER13111519000
	UNI11VER13111520000
	UNI11VER13111521000
	UNI11VER13111522000
	UNI11VER13111523000
	UNI11VER13111524000

